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1 Rozhovor č. 01 s Antonínem Seidelem (ČSSD) 

Rozhovor proběhl dne 20.11. 2020 v Kralupech nad Vltavou. 

Jak jste se dostal k politice? Jaké byly vaše motivy, cíle a očekávání? 

Já jsem vlastně politiku sledoval již na gymplu, vždy jsem měl blízko k historii a společenským 

vědám. Dění kolem nás mě vždy velmi přitahovalo. Pocházím z rodiny, která měla levicové 

zázemí.  Já jsem byl vždycky svobodomyslný člověk, neměl jsem prozápadní směřování. Sociální 

demokracie pro mě byla jedinou levicí v pravém slova smyslu. Sledoval jsem to a nějak mě to 

vtáhlo. Jak mě ty konflikty vtahovaly, tak jsem se chtěl stát jejich součástí, abych se mohl podílet 

na řešení té politiky. Zpočátku jsem neměl představy, že bych se stal profesionálním politikem, 

spíše jsem chtěl být u toho a vědět, jak to funguje. 

V letech 2006, 2010 a 2014 jste v Kralupech nad Vltavou kandidoval za ČSSD. Proč jste 

si zvolil právě tuto stranu? 

Tato otázka prakticky navazuje na tu první. Právě z těchto důvodů je odvozena moje 

kandidatura za ČSSD.  Věřím, že by se sociální demokracie za určitých okolností zachránila 

a přežila do budoucích let. Moje představa je taková, že by se ČSSD zapojila do širších 

kandidátek. Můžu jen říct, že sociální demokrat jsem a sociální demokrat budu, ať bude 

politická situace jakákoliv. 

Pokud byste se měl zařadit na politickém spektru k „pravici“, „středu“ či „levici“, jakou 

pozici byste zvolil? 

Nesouhlasím s tím, že neexistuje pravicová a levicová komunální politika. Témata pravicová 

a levicová tady jsou a mají svůj smysl. Například bytová politika – privatizace bytů, kdy se mělo 

méně privatizovat. Já osobně se řadím mezi levý střed. Řekl bych, že jsem takový levicový 

liberál. Jsem člověk liberální, nemám problém s registrovaným partnerstvím, jsem otevřený 

ke svobodě profesní, náboženské. Mým vzorem je například německá SPD. 

Jaké jsou podle Vás hlavní veřejné či politické problémy obce Kralupy nad Vltavou? 

Je možné tyto problémy nějakým způsobem řešit? Brání něco jejich řešení? 

Co se týká privatizace bytů, tak si mělo město nechat více bytů ve vlastnictví, aby bylo možné 

poskytovat bydlení mladým rodinám s dětmi a pomáhat jim tak v nelehkých začátcích.  Já jsem 

vždy chtěl, aby ve městě byla dostupnost mateřských škol, jeslí, aby se rodiče mohli vracet 

na trh práce. Toto vše má pozitivní dopad na sociální začleňování dětí a rodin. Pokud vím, tak 
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v Kralupech nad Vltavou se dlouhodobě řeší obchvat města, což je velmi složitý problém, který 

je mimo možnosti města. Na této nákladné investici se musí zainteresovat finančně kraj i stát. 

V současné době se již vyřešilo částečně centrum města, z čehož mám obrovskou radost, město 

již v této době dost prokouklo. Urbanismus je důležitá věc, bude se nám zde lépe žít. 

Jaký máte názor na občanství ve městě? Lze hovořit o nějaké identitě? 

Já osobně mám kořeny v našem městě. Již moje babička bydlela v Kralupech nad Vltavou, 

v Mikovicích.  Po válce mělo naše město 9 000 obyvatel, tento stav se neustále navyšoval, neboť 

díky vzniku a zprovoznění podniku Kaučuk docházelo k velké výstavbě bytů a obchodů. Vznikala 

velká sídliště, stěhovali se sem mladí lidé. V dnešní době máme již dvojnásobek obyvatel. Já 

jsem přesvědčen, že Kralupy identitu mají. Výhoda našeho města spočívá i v blízkosti Prahy 

a dobrém vlakovém spojení. 

Existují ve městě nějaké skupiny? Například starousedlíci a novousedlíci…? 

Výstavba Kaučuku a bytů v Kralupech přilákala mladé lidi ze všech koutů naší republiky. Tito 

lidé se zde usídlili, zakládali rodiny, pracovali, žili, ale také zestárli. Těm, kteří zde ještě žijí, je 

možné říkat starousedlíci. Ti se postupně promíchali s těmi, kteří se do Kralup přistěhovali 

později a žijí zde kratší dobu. Kralupy vždy lákaly mladé lidi i svojí výhodnou polohou 

a rozvinutou železniční sítí. 

Jací investoři v Kralupech nad Vltavou působí? V jaké oblasti se angažují? 

Máme zde firmu Synthos. Obyvatelé Kralup nikdy neodpustí Grossově vládě (ČSSD), že tento 

podnik prodala Polákům. První rafinérská byla též prodána firmě PKL ORLEN. Dále zde 

působí firma Nowaco, Montako a mnoho dalších menších firem. 

Jak probíhal výběr kandidátů v rámci vaší volební strany? Jaký byl vztah strany s vyššími 

úrovněmi? 

Já osobně jsem začal kandidovat až ve volebním období 2006-2010 a můžu říct, že jsem měl 

v té době dobrý pocit ze sestavování kandidátky, ta byla dobrá, ta se povedla. Dbalo se na to, 

aby na kandidátce byly zastoupeny i ženy, aby zde bylo profesní rozložení, angažovanost a tak 

dále. Pozdější léta ovšem přinesla stagnaci v doplňování členské základny, což se projevilo 

v dalších volebních obdobích úbytkem preferencí naší strany. Na druhou část otázky nedokážu 

odpovědět, nic o tom nevím, já se do toho nepletu. 
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Jak probíhá v Kralupech nad Vltavou koaliční jednání? Existují zde nějaké konflikty? 

Pokud ano, jaké jsou hlavní konfliktní body? Hraje tzv. ideologická vzdálenost 

jednotlivých subjektů nějakou roli? 

Ve volebním období 2006–2010 probíhalo koaliční jednání i s KSČM, což se ale neosvědčilo, 

a proto s nimi v dalším volebním období nikdo nechtěl spolupracovat. Další koaliční jednání 

se konala již bez KSČM. Tato strana byla odsunuta do opozice, aby se zamezilo nějakým 

konfliktním situacím.  Myslím si, že zde nešlo o nějaké osobní rozepře, ale spíše o ideologickou 

vzdálenost s ODS. Mám takový dojem, že ODS by s KSČM zkrátka nechtěla spolupracovat. 

ČSSD spolupracovala v koalici s ODS a VPM ve volebním období 2006-2010. Při sestavování 

této koalice šlo zejména o osobní korektní vyjednávání s tím, že se jednotlivé strany dohodly 

na budoucí spolupráci. 

Lze politický systém v Kralupech charakterizovat jako soutěživý? Uplatňuje se zde 

princip vlády a opozice? Jaký je případně Váš názor na zdejší opozici? 

Politický systém v Kralupech bych neoznačil jako soutěživý. Je to dané možná i tím, že se zde 

kandidáti různých stran dobře znají a dokážou se dohodnout na společných akcích a řešení 

problémů ve městě.  Princip vlády a opozice zde uplatňován není. Já sám, jakožto člen opoziční 

strany, jsem spokojen s prací vládnoucích koaličních stran. 

S kým byste byli ochotni jít do koalice a s kým ne? Existuje v Kralupech nad Vltavou 

nějaký politický subjekt, se kterým by ČSSD koalici neuzavřela za žádných okolností? 

V současném zastupitelstvu v Kralupech nevidím problém. S kralupskou ODS, na rozdíl 

od pražské, se dá dohodnout. Já osobně bych měl problém dohodnout se na spolupráci s SPD, 

která zde ale nepůsobí. Co se týká vašeho dotazu, zda bych šel do koalice s KSČM, tak musím 

říct, že by záleželo na okolnostech. Já osobně nemám proti jejich členům žádnou zášť. 

Má podle Vás blízkost hlavního města Prahy nějaký vliv na výsledky komunálních voleb 

v Kralupech nad Vltavou? Má nějaký vliv celostátní politika? 

Blízkost hlavního města Prahy ovlivňuje i výsledky komunálních voleb v Kralupech, neboť je 

zde větší příliv lidí, kteří volí pravici. Nemyslím si ale, že má celostátní politika takový vliv. 

Celostátně se například všichni vymezují proti ANO, ale u nás naopak bylo v koalici s ODS 

a STAN. Na váš dotaz, zda nějak ovlivnil pád Nečasovy vlády v roce 2013 komunální volby 

v Kralupech, mohu říct, že ano, neboť i ODS v Kralupech ztratila svoje voliče a musela jít 



6 

 

do koalice s TOP09. Takže tady je vidět, že celostátní politika někdy může ovlivnit i komunální 

volby. 

Jaký je Váš názor na poměrně nízkou volební účast v Kralupech nad Vltavou? 

Já se přiznám, že nemám ta čísla před očima, ale myslím si, že volební účast je srovnatelná se 

stejně velkými městy jako jsou Kralupy. K vaší poznámce, že volební účast v Kralupech byla 

o nějaká procenta nižší než ve Středočeském kraji či okresním městě Mělník, můžu říct zase jen 

to, že je lepší porovnávat volební účast s podobně velkými městy. 

Ve volebním období 2006 až 2010 byla v Kralupech nad Vltavou ČSSD součástí koalice 

společně s Volbou pro město a hnutím PRO KRALUPY. V následujících obdobích ovšem 

v koalici nikdy nebyla. Z jakého důvodu? 

V koalici jsme v následujících obdobích již nebyli, ale nevidím v tom žádný velký problém, spíše 

šlo jen o osobní věci. Hlavním důvodem bylo zřejmě to, že Petr Holeček, starosta města a člen 

VPM (poté STAN), si dobře rozuměl s místostarostou města Liborem Lesákem z ODS, a proto 

byla navázána i jejich koaliční spolupráce. 

V roce 2010 se všichni členové ČSSD při volbě starosty zdrželi hlasování. Proč členové 

ČSSD nehlasovali pro Petra Holečka? Existovaly zde nějaké neshody? 

To nebylo o nepodpoření starosty Petra Holečka, ale celé rady, my jsme vlastně nehlasovali 

pro nikoho. Neshody byly zejména názorové, a to v tom, že my jsme byli proti prodeji 

nemocnice, rušení jeslí a nesouhlasili jsme s privatizaci bytového fondu, neboť jsme 

nepodporovali privatizaci s nájemníky. 

V letech 2010 až 2018, kdy jste byl zastupitelem za ČSSD, jste nebyl členem koalice. 

Projevovalo se to například při jednání zastupitelstva nebo většinou docházelo 

ke konsenzuálnímu rozhodnutí? 

Ano, projevovalo se to právě v tom, že jsme nepodpořili určité záměry města, jak jsem již řekl 

v předchozí otázce – prodej nemocnice, rušení jeslí či privatizaci bytů. V některých věcech 

ovšem docházelo ke konsenzuálním rozhodnutím. 
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V roce 2010 měla ČSSD v Kralupech nad Vltavou celkem 4 mandáty. V roce 2014 získala 

pouze 2 mandáty a v roce 2018 dokonce nezískala ani jeden mandát. Co podle Vás stojí 

za tak velkým propadem? 

V roce 2010 jsme měli silnou kandidátku. Byli na ní kvalitní kandidáti, byť z řad starších lidí. 

V roce 2014 tomu tak již nebylo, čímž jsme ztratili 2 mandáty. Situace se dále zhoršovala, 

i celostátně, což znamenalo propad naší značky. Mám takový dojem, že v dalším volebním 

období se ČSSD nedostane ani do parlamentu. 

V roce 2015 jste v rozhovoru pro TV Kralupy uvedl, že byste rád zlepšil spolupráci města 

a neziskových organizací. Došlo v této oblasti k nějakému pokroku? 

Teď nevím, v jaké to bylo souvislosti, ale mám dojem, že se sociálními službami. Přiznám se, že 

teď nejsem schopný vám na toto odpovědět. Ale podle mého názoru jsou nevládní organizace 

důležité. 

Jak byste zhodnotil vývoj města od roku 2006? Co se Vám na rozvoji města líbí? Udělal 

byste případně něco jinak? Jaká je podle Vás budoucnost města? 

Já jsem velmi rád, že se pohlo centrum města, z toho mám velkou radost. Dále fungují úpravy 

veřejného prostranství, dává se dohromady zeleň. Také jsem rád, že byly opraveny školy. Já 

bych nerušil jesle, nechal bych rozsáhlejší bytový fond, investoval bych více do práce s lidmi 

bez domova, snažil bych se je zapojovat do společnosti. Zadával bych také více práce pro 

technické služby města Kralup. Celkově bych více hájil zájmy města. Myslím si, že Kralupy nad 

Vltavou mají světlou budoucnost a že budou prosperovat, že zde finanční prostředky jsou. Jejich 

výhodou je blízkost Prahy. Musíme hlavně podporovat podnikání a soustřeďovat zde podnikavé, 

pracovité a talentované lidi. Jsem optimista a doufám, že se bude úspěšně pokračovat 

v přestavbě centra, úpravě prostor kolem nádraží a dalších plánovaných akcí. 
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2 Rozhovor č. 02 s Liborem Lesákem (ODS) 

Rozhovor proběhl dne 25.11. 2020 v Kralupech nad Vltavou. 

Jak jste se dostal k politice? Jaké byly vaše motivy, cíle a očekávání? 

Jsem členem ODS již dlouho. Byl jsem mladý, bylo mi 25 let a viděl jsem ve vstupu do politiky 

nějakou možnost, jak se seberealizovat a změnit tady tehdejší politické poměry, jak nastartovat 

nové procesy ve společnosti. Samozřejmě, že ty představy byly představami mladého člověka, 

takže byly dost optimistické, ale ta doba to lehce mění. Byla to velká možnost, jak se zapojit 

a plány realizovat. 

Od roku 2006 zasedáte v kralupském zastupitelstvu za ODS. Proč právě za ODS? 

Já jsem v kralupském zastupitelstvu již déle, protože jsem do ODS přestoupil již z Občanského 

fóra, ale za ODS jsem zde skutečně od roku 2006. Demokratický princip pravicové politiky mně 

byl nejbližší, proto jsem zvolil ODS. Já si myslím, že principy politiky ODS jsou správné, ale ne 

vždy se snadno realizují. 

Pokud byste se měl zařadit na politickém spektru k „pravici“, „středu“ či „levici“, jakou 

pozici byste zvolil? 

Já jsem v pravicové politice stálý, proto se hlásím k politice ODS. 

Jaké jsou podle Vás hlavní veřejné či politické problémy města Kralupy nad Vltavou? 

Je možné tyto problémy nějakým způsobem řešit? Brání něco jejich řešení? 

Já si myslím, že problémy, které zde nastaly, se řeší během volebního období a musím říct, že 

Kralupy nad Vltavou, na rozdíl od jiných měst, mají politickou scénu relativně klidnou. Kromě 

pár věcí, jako bylo referendum o podobě centru města a podobně. Politická scéna je korektní, 

s opozicí vycházíme velmi korektně a často docházíme ke shodě. 

Jaký máte názor na občanství ve městě? Lze hovořit o nějaké identitě? 

Kralupy nad Vltavou byly město komínů, chemie, Kaučuku a z důvodu rozvinutého průmyslu se 

sem stěhovali lidé z různých míst naší republiky, též odborníci na chemii. Komunita se tu tak 

postupně utvářela, protože zde tito lidé nacházeli práci a domov. Dnes je možné říct, že zde 

máme i občany, kteří zde nejsou přihlášeni k trvalému pobytu, ale jsou vlastníky zakoupených 

bytů, které pouze pronajímají. 
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Existují ve městě nějaké skupiny? Například starousedlíci a novousedlíci…? 

Tak samozřejmě je tady skupina kralupských rodáků. Potom jsou zde kluby důchodců, 

sportovců a různá uskupení lidí, kteří se též shromažďují za účelem seberealizace. 

Jací investoři v Kralupech nad Vltavou působí? V jaké oblasti se angažují? 

V Kralupech působí investoři na výstavbu bytů, neboť je zde dobré spojení s Prahou.  Dobrého 

investora vidím i v Kaučuku (Synthos), kde pracuje hodně kralupských občanů. 

Jak probíhal výběr kandidátů v rámci vaší volební strany? Jaký byl vztah strany s vyššími 

úrovněmi? 

ODS přijímá nové členy na základě přihlášky a poté pohovoru. Dáváme prostor i lidem bez 

stranické příslušnosti, ale s pravicovým směrováním. Kandidátní listinu sestavujeme po 

oslovení lidí z různých odvětví působících ve městě, ať jsou to například sportovci, senioři, 

různá sdružení chovatelů a tak dále. Důležité pro nás je, aby na kandidátce byli lidé, kteří mají 

zájem podílet se na rozvoji města. 

Jak probíhá v Kralupech nad Vltavou koaliční jednání? Existují zde nějaké konflikty? 

Pokud ano, jaké jsou hlavní konfliktní body? Hraje tzv. ideologická vzdálenost 

jednotlivých subjektů nějakou roli? 

Koalice je v Kralupech poměrně stabilní, jelikož má 15 členů z 21. V koalici se nám daří 

dohodnout se a dát dohromady volební program bez větších potíží. Je dost času přemýšlet 

o tom, co upřednostnit a co je pro město potřebnější. Ke konfliktům nedochází. 

Lze politický systém v Kralupech charakterizovat jako soutěživý? Uplatňuje se zde 

princip vlády a opozice? Jaký je případně Váš názor na zdejší opozici? 

Politický systém v Kralupech není soutěživý, je založen na spolupráci koalice s opozicí. Lidé se 

dobře znají a podporují se navzájem, nehledě na to, kdo je v koalici či v opozici. Myslím si, že 

takové vztahy by měly fungovat i jinde. 

S kým byste byli ochotni jít do koalice a s kým ne? Existuje v Kralupech nad Vltavou 

nějaký politický subjekt, se kterým by ODS koalici neuzavřela za žádných okolností? 

Například KSČM od roku 2006 vždy zůstala v opozici. 

V Kralupech nad Vltavou ODS dlouhodobě spolupracuje se STAN, což je vyhovující pro obě 

strany. Do koalice bychom nešli s KSČM, neboť to není v souladu s naším volebním programem, 
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takže o tom nemůžeme ani uvažovat.  Ale můžu říct, že s panem Hejdukem, předsedou KSČM, 

se spolupracuje velmi dobře. 

Má podle Vás blízkost hlavního města Prahy nějaký vliv na výsledky komunálních voleb 

v Kralupech nad Vltavou? Má nějaký vliv celostátní politika? 

Tak samozřejmě. Tím, že hodně lidí z Kralup pracuje v Praze a vnímají tam tu politiku, tak to 

určitě má vliv i na politiku našeho města. Jsou to především občané, kteří mají Kralupy spíše 

jako noclehárnu a tolik se nezajímají o zdejší politiku. 

Jaký je Váš názor na poměrně nízkou volební účast v Kralupech nad Vltavou? 

My jsme žádné vyhodnocení nízké volební účasti v Kralupech zatím nedělali. Dle mého názoru 

je možné to pojmout dvěma způsoby. Buď lidi k volbám nepřijdou, neboť jsou spokojeni s tím, 

že to tady děláme dobře.  No a také je zde skupina lidí, kteří se vůbec o politiku celkově 

nezajímají, a ti k volbám nechodí. Jestli se jedná o ten první případ, tak bych byl jedině rád. 

V roce 2006 nastala situace, kdy starosta nebyl zvolen na ustavujícím zasedání 

zastupitelstva. Schůze byla odložena, a nakonec byl starostou zvolen Petr Holeček. Proč 

tehdy nebyl starosta zvolen „na první pokus“? Byl zde někdo, kdo tomu bránil? 

Koalice mohla být složena různým způsobem, ale nepodařilo se nám nalézt shodu ve volebních 

programech, proto ten odklad. V tu dobu měla každá strana jiný názor na přestavbu centra 

města. Pan Petr Holeček měl jakožto známá osoba v Kralupech hodně preferenčních hlasů, 

proto byl jako zástupce strany VPM zvolen starostou města. 

V roce 2006 vznikla koalice zahrnující VPM, ČSSD a hnutí PRO KRALUPY. Proč tehdy 

nebyla součástí koalice také ODS? Proč se nespojila jen VPM a ODS? V následujících 

obdobích už byla ODS vždy součástí koalice… 

ODS nebyla v tu dobu v koalici, neboť měla jiné plány na přestavbu centra města. Postupně 

však docházelo k vyjasňování celé situace a ČSSD zjistila, že spoustu věcí nelze udělat tak, jak 

si představovala, a proto odešla z koalice. Její místo následně přebrala ODS. Tyto věci se 

v politice stávají. 
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V roce 2009 byla radě města vyslovena nedůvěra a všichni její členové rezignovali. 

Následně bylo zvoleno nové vedení a vy jste byl zvolen místostarostou. Z jakého důvodu 

k tomu došlo? 

Radě města byla vyslovena nedůvěra z důvodu rozporů mezi VPM a ČSSD. Bylo zvoleno nové 

vedení města s pravicovým smýšlením a já jsem byl zvolen za ODS místostarostou. Byla tedy 

vytvořena koalice s VPM a ČSSD přešla do opozice.   

ODS je v Kralupech velmi úspěšná a od roku 2006 získávala vždy zhruba 20 % hlasů. 

Jedinou výjimkou byl rok 2014, kdy ODS kandidovala v koalici s TOP 09 a získala 

„pouze“ 12,38 % hlasů. Proč jste tehdy kandidovali společně s TOP 09? Proč zde došlo 

k tak velkému propadu? Měla na to vliv kauza spojená s tehdejší vládou Petra Nečase? 

Stoprocentně se zde projevil vliv celostátní parlamentní politiky na obce okolo Prahy. Tenkrát 

se vlastně ODS celkově moc nedařilo. Propad ODS byl způsoben i rozpadem Nečasovy vlády. 

Ani TOP 09, se kterou jsme byli v Kralupech v koalici, na tom nebyla dobře, což se celkově 

projevilo i na volebních výsledcích. Největší propad ve volbách 2014 tak určitě zavinila 

i politická situace ve státě.   

Od roku 2010 je ODS součástí koalice společně se STAN. Předpokládám, že právě ODS 

a STAN mají hlavní slovo ve vedení města a ve vytváření koalic. Vyhovuje Vám tato 

spolupráce? Máte uzavřenou nějakou předvolební dohodu nebo jednáte až po volbách? 

Koaliční spolupráce se STAN je vyhovující a dlouhodobá. Máme přibližně stejné volební 

programy a shodneme se i co se týká přestavby a rozvoje našeho města. Čím déle nám tato 

koalice vydrží, tím lépe. Nechci se chlubit, ale ta naše desetiletá koaliční spolupráce je ve městě 

vidět tak, že si toho všímají jak obyvatelé Kralup, tak i občané okolních obcí včetně politiků.  

Získali jsme dokonce i několik cen týkajících se přestavby a rozvoje centra města 

V roce 2014 bylo součástí kralupské koalice také hnutí ANO 2011. Toto hnutí dokonce 

získalo 2 místa v městské radě. Nyní ovšem ANO v koalici není. Z jakého důvodu? Tato 

spolupráce Vám nevyhovovala? 

Hnutí ANO 2011 skončilo v Kralupech v roce 2014 ve volbách na druhém místě, a proto se 

stalo součástí kralupské koalice. ODS tehdy upřednostňovala spíše spolupráci s ČSSD, ale pan 

Holeček chtěl v koalici ANO, protože na to mělo díky výsledku ve volbách větší nárok. 

V předchozí koalici hnutí ANO 2011 nic nezkazilo, nikomu neškodilo, ale ani nepřišlo s novými 
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nápady. Nyní nám více vyhovuje koalice s Novou Vlnou, kde jsou mladí lidé, kteří přichází 

v politice s novými nápady. 

V Kralupech nad Vltavou máte na starost finance, rozpočet a investice. Jak byste 

zhodnotil hospodaření města v posledních letech? Došlo zde od roku 2006 k nějakému 

zlepšení? Jaký vývoj očekáváte v budoucích letech? Ovlivní například epidemie 

koronaviru městské finance? 

Město Kralupy bylo a je ve zdravé finanční kondici. V poslední době hodně investujeme 

a využíváme státních a krajských dotací na akce, které zvelebují naše město. Finance města se 

zlepšují hlavně z toho důvodu, že využíváme čerpání ze státního fondu infrastruktury. Věřím, že 

tomu bude i nadále. Z důvodu koronaviru jsme rozpočet města snížili o 84 milionů korun. 

Jak byste obecně zhodnotil vývoj města od roku 2006? Co se Vám na rozvoji města líbí? 

Udělal byste případně něco jinak? 

Jsem celkově spokojen s vývojem města. Pokud nás nějak zásadně nezabrzdí koronavirová 

situace, tak si myslím, že tak do 4 let by mělo být centrum města hotové. Stále je co plánovat, 

vylepšovat a investovat i v dalších resortech města, jako školství, veřejná doprava či veřejná 

zeleň. V současné době je na programu i velmi důležitý obchvat města. 

Jaká je podle Vás budoucnost města? Jaké by mělo být jeho optimální určení? 

Budoucnost našeho města vidím optimisticky. Důležité je investování do bydlení, což se daří. 

Je důležité vytvořit pro mladé lidi důstojné prostředí pro jejich život. V souvislosti s nárůstem 

občanů v našem městě je spojeno mnoho dalších věcí, jako například rozšíření mateřských 

školek, městské dopravy, kulturních zařízení, sportovišť a tak dále Výhodná je poloha Kralup, 

které leží kousek od Prahy, což je výhodné pro dojíždění za prací. Mojí snahou je urychlení 

obchvatu Kralup, což je již dlouhodobě plánovaná akce a dostává se konečně do nějaké reálné 

fáze.   
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3 Rozhovor č. 03 se Stanislavem Hejdukem (KSČM) 

Rozhovor proběhl dne 26.11. 2020 v Kralupech nad Vltavou. 

Jak jste se dostal k politice? Jaké byly vaše motivy, cíle a očekávání? 

V politice jsem se pohyboval již od svých mladých let a nějak jsem v ní zůstal do dnešních dní. 

Mým cílem bylo vždy, aby se lidem kolem mě žilo lépe a snadněji. Také mě ta práce bavila. 

V kralupském zastupitelstvu zasedáte za KSČM již řadu let. Proč jste si zvolil za svou 

stranu právě KSČM? 

Byl jsem ve svém životě členem jen jedné strany, a tak to i zůstane. Myšlenka spravedlivého 

světa se mi líbí, a proto pracuji právě pro tuto stranu. 

Pokud byste se měl zařadit na politickém spektru k „pravici“, „středu“ či „levici“, jakou 

pozici byste zvolil? 

Jednoznačně k levici, ale ne extrémistické. 

Jaké jsou podle Vás hlavní veřejné či politické problémy města Kralupy nad Vltavou? 

Je možné tyto problémy nějakým způsobem řešit? Brání něco jejich řešení? 

To je strašně široká otázka a není na ni jednoduchá odpověď. Všechny problémy se dají řešit 

a všechny překážky se dají překonat. Musí se ale chtít, a právě na to někdy bohužel narážíme. 

Jaký máte názor na občanství ve městě? Lze hovořit o nějaké identitě? 

Ano, mezi občany města je spousta lidí, kteří mají o dění ve městě zájem, ale spoustě lidí to je 

jedno. 

Existují ve městě nějaké skupiny? Například starousedlíci a novousedlíci…? 

To souvisí s otázkou předchozí. Mezi novousedlíky patří většinou ti druzí, tedy lidé, které 

politika města příliš nezajímá, ale i zde se najdou výjimky. 

Jací investoři v Kralupech nad Vltavou působí? V jaké oblasti se angažují? 

Investoři tu nějací působí, přesně je ale všechny neznám. Angažují se zejména v bytové 

výstavbě, rekonstrukcích a v podnikatelské sféře. 
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Jak probíhá výběr kandidátů v rámci vaší volební strany? Jakým způsobem sestavujete 

kandidátní listinu? Jaký je vztah strany s vyššími úrovněmi? 

Co se týče kandidátních listin, do voleb různých stupňů dáváme šanci všem, kteří politicky 

smýšlejí stejně jako my. Nemusí být členy strany. Všechny návrhy projednáváme na schůzích a 

konferencích. Při sestavování pořadí se snažíme prokombinovat zkušené lidi a mladší ročníky 

kandidátů. Jak to dopadne, si voliči vyberou sami. S nadřízenými orgány spolupracujeme velmi 

dobře. Máme, jakožto městská organizace, zastoupení skoro ve všech orgánech strany. 

Jak probíhá v Kralupech nad Vltavou koaliční jednání? Existují zde nějaké konflikty? 

Pokud ano, jaké jsou hlavní konfliktní body? Hraje tzv. ideologická vzdálenost 

jednotlivých subjektů nějakou roli? 

Na kralupské radnici se snažíme nepolitikařit. Naším zájmem je navrhovat a schvalovat věci, 

které mohou městu pomoci. Vládnoucí koalice mívá občas samostatná jednání, aby si ujednotila 

závěry. Pro nás je spíše rozhodující, co kdo navrhuje než to, kdo to navrhuje. Ideologicky to 

tedy neřešíme. Jiní možná ano, ale to já nevím. 

Lze politický systém v Kralupech charakterizovat jako soutěživý? Uplatňuje se zde 

princip vlády a opozice? Jaký je případně Váš názor na zdejší opozici? 

Z naší strany určitě ne. Jak jsem naznačil v předchozí otázce, někdy si ta vláda rozhoduje sama, 

ale máme možnost se ke všemu vyjádřit, a to jak v komisích, tak i v zastupitelstvu. Někdy se nám 

podaří změny oproti návrhu prosadit. Takzvanou opozici u nás momentálně tvoří 3 politické 

subjekty. Společně se nescházíme, ale někdy se v hlasování shodneme. 

S kým byste byli ochotni jít do koalice a s kým ne? Existuje v Kralupech nějaký politický 

subjekt, se kterým by KSČM koalici neuzavřela za žádných okolností? 

V případě, že by ta situace nastala, jsme připraveni jednat se všemi, kdo mají zájem o rozvoj 

města a zlepšení života lidí zde žijících. Asi by se určitě nějaká strana v té množině politických 

stran působících v ČR našla, zejména ty, které mají v programech potlačování lidských práv 

a svobod. 

Má podle Vás blízkost hlavního města Prahy nějaký vliv na výsledky komunálních voleb 

v Kralupech nad Vltavou? Má nějaký vliv celostátní politika? 

Na výsledky komunálních voleb v našem městě mají čím dál tím větší vliv jak celostátní politika, 

tak i blízkost Prahy. Rozhodující je také vliv medií, bohužel. 
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Jaký je Váš názor na poměrně nízkou volební účast v Kralupech nad Vltavou? 

Dle mého názoru je těch voleb v posledních letech moc. Měl by se sjednotit termín, aby lidé šli 

k volbám jednou za 4 roky. A pak, jak jsem zjistil při předvolebních akcích mezi lidmi, tak mi 

jich mnoho říkalo, že se stejně nic nezmění. To jsou asi ty největší důvody. 

V letech 2006, 2010 a 2014 KSČM ve volbách do kralupského zastupitelstva vždy 

získávala přibližně 13,5 % hlasů, ale v roce 2018 získala „pouze“ 9,88 %. Proč podle Vás 

najednou došlo k takovému poklesu? 

Jedná se o celostátní trend, možná celoevropský. Lidé si za středolevé vlády žijí spokojeně 

a začali dávat hlasy právě těmto uskupením. Bohužel si ovšem neuvědomují, že právě vliv 

levicových stran tlačí na vládu, aby se realizovala politika, se kterou jsou potom spokojeni. 

Jak vnímáte skutečnost, že KSČM od roku 2006 nebyla ani jednou součástí koalice? Bylo 

Vám někdy členství v koalici nabídnuto? Pokud ne, jaké jsou podle Vás důvody? 

Už jsme si na to zvykli. V některých letech to byly ideologické důvody, někdy nás prostě 

nepotřebovali. Na druhou stranu ale máme vždy zastoupení ve většině komisí a máme 

i zastoupení ve vedení výborů na městském úřadu. 

V roce 2009 došlo v Kralupech k tomu, že radě města byla vyslovena nedůvěra a všichni 

její členové následně rezignovali. Proč k tomu došlo? Jak se k tomu tehdy postavila 

KSČM? 

V těchto letech se schylovalo k „vládě“ jednoho člověka a tomu jsme museli zabránit, a proto 

jsme to podpořili. 

V roce 2010 se při volbě starosty všichni členové KSČM zdrželi hlasování. Z jakého 

důvodu jste nepodpořili Petra Holečka? Měl podle Vás být v čele města někdo jiný? 

Na rovinu, pan Holeček nám vícekrát řekl, že s komunisty spolupracovat nebude. To byl tedy 

ten hlavní důvod. 

Dochází v zastupitelstvu města k nějakým konfliktům či neshodám? Hlasují členové 

koalice a opozice většinou rozdílně nebo shodně? Hraje vůbec nějakou roli skutečnost, že 

je KSČM v opozici? 

Je to různé. Někdy se hlasuje konsenzuálně, někdy se neshodnou ani členové jednotlivých stran 

a hnutí. Ale já to považuji za zcela normální. Naši zastupitelé vždy podporovali ty návrhy, které 
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byly rozumné a pro město přínosné. Nekoukali jsme na to, zda je to návrh opoziční, anebo 

koaliční. 

Ve volbách v roce 2018 došlo u KSČM v Kralupech nad Vltavou k měnší změně, protože 

kandidovala spolu s nezávislými kandidáty. V minulých letech ovšem kandidovala vždy 

samostatně. Měla tato změna nějaký důvod? 

Byla to víceméně pouze formalita. Na našich kandidátkách i v minulých letech vždy byli také 

nezávislí kandidáti. Dáváme šanci i jiným lidem s levicovými názory. 

Jak byste obecně zhodnotil vývoj města od roku 2006? Co se Vám na rozvoji města líbí? 

Udělal byste případně něco jinak? 

Město udělalo za poslední roky velký krok kupředu co se týká investic, za to patří vedení města 

poděkování. 

Jaká je podle Vás budoucnost města? Jaké by mělo být jeho optimální určení? 

Město se dál rozvíjí a roste. Musí se stát městem, ve kterém se hezky bydlí a žije. 
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4 Rozhovor č. 04 s Markem Czechmannem (STAN) 

Rozhovor proběhl dne 27.11. 2020 v Kralupech nad Vltavou. 

Jak jste se dostal k politice? Jaké byly vaše motivy, cíle a očekávání? 

Jsem v zastupitelstvu již 12 let. Na kandidátce STAN figuruji jako nezávislý kandidát, k čemuž 

mě motivoval můj kamarád Petr Holeček.      

Pokud byste se měl zařadit na politickém spektru k „pravici“, „středu“ či „levici“, jakou 

pozici byste zvolil? 

Určitě bych zvolil pravý střed, protože levice mně až tak sympatická není a k srdci mně 

nepřirostla. Co se týká krajní pravice, tak to také nemusím, protože to je již takový extrém. 

Inklinuji tedy ke středopravici.   

Jaké jsou podle Vás hlavní veřejné či politické problémy města Kralupy nad Vltavou? 

Je možné tyto problémy nějakým způsobem řešit? Brání něco jejich řešení? 

Největší problém našeho města je doprava, která se řeší již dlouhodobě. Konkrétně obchvat 

Kralup se řeší již od doby, co působím v zastupitelstvu a jedná se o velmi náročný projekt. 

Každý hejtman Středočeského kraje, který byl ve funkci, měl na tuto investici zcela odlišný 

pohled, proto je vše zdlouhavé a problematické. Teprve od doby, kdy začal Petr Holeček 

pracovat v senátu, se tato investice dala do pohybu a situace se celkově zlepšila. Momentálně 

řešíme různé připomínky a bojkoty různých hnutí v okolních obcích. V současné době je to, již 

doufejme, na dobré cestě. Ostatní věci umíme docela dobře řešit. 

Jaký máte názor na občanství ve městě? Lze hovořit o nějaké identitě? 

Kralupy byly známé hlavně kvůli Kaučuku a rafinérii. Kaučuk se dnes jmenuje Synthos. A co se 

tady mění? Do popředí identity Kralup se dnes dostává Nowaco. Dříve měly Kralupy pověst 

průmyslového, špinavého a šedivého města. To se dnes mění a kdo do Kralup přijede po letech, 

tak je určitě mile překvapen.    

Jací investoři v Kralupech nad Vltavou působí? V jaké oblasti se angažují? 

Ještě před třemi lety nechtěl žádný investor v Kralupech stavět, ale to se již změnilo. Jak pražští, 

tak i kralupští investoři zde koupili velké pozemky a mají zájem o výstavbu bytů.  Myslím si, že 

Kralupy čeká velký „boom“ v bytové oblasti a také velký nárůst obyvatel. Například 
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na pozemcích u nádraží by měly vzniknout bytové jednotky zhruba pro 1 500 obyvatel. Stavební 

pozemky jsou i na Hostibejku a v Minicích 

Jak probíhá výběr kandidátů v rámci vaší volební strany? Jakým způsobem sestavujete 

kandidátní listinu? Jaký je vztah strany s vyššími úrovněmi? 

Kandidáti se neshánějí lehce. Měli jsme již stálou partu, která na kandidátce zůstává, a snažili 

jsme se do toho natáhnout i mladší lidi, v čemž nás trošku předběhla Nová Vlna, ale je to dobře. 

Já osobně mám v plánu již končit svoji kandidaturu vzhledem k věku a v dalších volbách 

kandidovat nebudu. Snad se nám povede vychovat si nové kandidáty z řad mladých. 

Jak probíhá v Kralupech nad Vltavou koaliční jednání? Existují zde nějaké konflikty? 

Pokud ano, jaké jsou hlavní konfliktní body? Hraje tzv. ideologická vzdálenost 

jednotlivých subjektů nějakou roli? 

Koalice vznikaly v podstatě u stran, které vyhrály volby. My máme většinu, tedy 15 hlasů z 21 

a když má opozice dobré nápady, tak není problém se s ní dohodnout. V Kralupech jsou vztahy 

mezi koalicí a opozicí velmi dobré. 

Lze politický systém v Kralupech charakterizovat jako soutěživý? Uplatňuje se zde 

princip vlády a opozice? Jaký je případně Váš názor na zdejší opozici? 

Ne, v Kralupech není politický systém soutěživý. Alespoň tedy ve srovnání s okolními městy, 

jako například Mělník, Neratovice, Libčice nad Vltavou, Kladno a tak dále. Opozice je dle mého 

názoru u nás poměrně slabá. Nemusíme řešit žádné podávání žalob od opozice, ani neřešíme 

nějaké další větší problémy jako v okolních městech a obcích. 

S kým byste byli ochotni jít do koalice a s kým ne? Existuje v Kralupech nad Vltavou 

nějaký politický subjekt, se kterým by STAN koalici neuzavřeli za žádných okolností? 

Například KSČM od roku 2006 vždy zůstala v opozici. 

V Kralupech s tímto problémy nemáme, neboť v opozici není žádný kontroverzní politik, se 

kterým by nebylo možné se domluvit.  Vzali jsme do koalice i nově vzniklé hnutí Nová Vlna s 

tím, že se snažíme předávat zkušenosti mladým lidem do dalších volebních období, neboť je 

potřeba, aby se to někdo naučil a převzal naše zkušenosti. 
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Má podle Vás blízkost hlavního města Prahy nějaký vliv na výsledky komunálních voleb 

v Kralupech nad Vltavou? Má nějaký vliv celostátní politika? 

Tak ta blízkost Prahy samozřejmě asi nějaký vliv má, protože spousta lidí z Kralup ráno odjede 

a večer se vrátí. To, co se v Kralupech děje, je moc nezajímá nebo jde mimo ně. Pak tito lidé 

většinou volí na základě celostátních stran, kandidátek a programů. Na druhou stranu si 

myslím, že je tady dost lidí, kteří nás znají a volí nás na základě jmen. 

Jaký je Váš názor na poměrně nízkou volební účast v Kralupech nad Vltavou? 

Podle mě je to celostátní problém. My jsme takový národ, že umíme hodně kritizovat, ale sami 

pak nejsme schopni pro to něco udělat. Ale také to je důsledek minulé doby, kdy všichni museli 

hlasovat jednohlasně. Teď předpokládám, že mladí lidé už budou mít zase trošku jiný názor 

a budou se chtít více angažovat. 

V roce 2006 nastala situace, kdy starosta nebyl zvolen na ustavujícím zasedání 

zastupitelstva. Schůze byla odložena, a nakonec byl starostou zvolen Petr Holeček. Proč 

tehdy nebyl starosta zvolen na „první pokus“? Byl zde někdo, kdo tomu bránil? 

Tak tohle opravdu nevím. Sice jsem v zastupitelstvu již byl, ale tohle si nepamatuji. 

V roce 2006 vznikla koalice zahrnující VPM, ČSSD a hnutí PRO KRALUPY. Proč tehdy 

nebyla součástí koalice ODS či Klub angažovaných nestraníků? Proč nedošlo pouze ke 

spojení VPM a ODS? Byly zde nějaké neshody nebo měla ODS zkrátka moc velké 

požadavky? 

Tenkrát se to vše vyvíjelo bouřlivě, ale podrobnosti si již nepamatuji. Možné ale je, že problém 

spočíval v rozdílnosti názorů na přestavbu centra města. 

Pamatujete si, z jakého důvodu odstoupil v roce 2008 František Kyllar z funkce 

místostarosty? Souviselo to nějak s následnou rezignací všech členů rady města? 

Mělo to souvislost s konfliktem dvou místostarostů. Oba byli dost svérázní a chtěli řešit vše po 

svém, takže nepřicházela v úvahu žádná dohoda. Oba pojali svoji funkci po svém a z toho 

pramenily veškeré neshody a nefungovalo to. Vyřešilo se to odstoupením celé rady a došlo k její 

nové volbě.   
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V roce 2009 byla radě města vyslovena nedůvěra a všichni její členové rezignovali. 

Následně bylo zvoleno nové vedení a vy jste byl zvolen místostarostou. Z jakého důvodu 

k tomu došlo? 

Po odstoupení celé rady města bylo zvoleno nové vedení, kde již nebyla ČSSD a nahradila ji 

ODS. Došlo k tomu zřejmě proto, jelikož si ČSSD nedokázala vyřešit svoje vnitřní problémy. 

Při zvolení nové rady došlo k tomu, že ODS vystřídala v radě ČSSD. Proč najednou začala 

spolupráce mezi VPM a ODS – změnilo se něco oproti roku 2006? Došlo tehdy k nějakému 

oficiálnímu uzavření koalice mezi VPM, ODS a PRO KRALUPY? 

VPM, tedy dnešní STAN, velmi dobře spolupracuje s ODS. Pan Lesák za ODS se dobře stará 

o finance a městský rozpočet. Já za STAN mám na starosti spíše tu stavařinu, tedy záležitosti 

týkající se přestavby města, investice a podobně. 

V roce 2014 bylo součástí koalice také hnutí ANO 2011. Toto hnutí dokonce získalo 

2 místa v městské radě. Nyní ovšem ANO v koalici není. Z jakého důvodu? Tato 

spolupráce Vám nevyhovovala? 

Hnutí ANO 2011 nebylo až tak velkým přínosem pro koalici. V současné době je koalice s Novou 

Vlnou a nejsou zde žádné problémy, spolupráce je na dobré úrovni. 

Proč jsou Starostové a nezávislí v Kralupech nad Vltavou tak úspěšní? Stojí za úspěchem 

některé osobnosti nebo spíše politický program? 

Určitě osobnosti, protože pan Holeček je v politice již dlouho. Navíc jako bývalý kantor je znám 

široké veřejnosti a vzhledem k tomu, že je svobodný, tak věnuje politice a práci ve městě hodně 

času, a proto se dostává do povědomí mnoha voličů. Já osobně si myslím, že Petr Holeček 

udělal maximum pro to, že jsou STAN tak úpěšní. On byl vždy tou vůdčí osobností STAN.    

V roce 2018 jste byl zvolen novým starostou města. Jak moc se změnila náplň vaší práce 

v porovnání s dobou, kdy jste byl místostarosta? 

Náplň práce se příliš nezměnila.  Dříve všechny politické a kulturní akce obstarával Petr 

Holeček, což jsem po něm potom převzal já. To je pro mě asi jediné nové, neboť jsem teď 

mnohem více na očích, což pro mě není až tak příjemné. 
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Jak byste obecně zhodnotil vývoj města od roku 2006? Co se Vám na rozvoji města líbí? 

Udělal byste případně něco jinak? 

Vše je vždy o kolektivní práci, která nebyla špatná. Kralupům de facto pomohly povodně v roce 

2002, po kterých se muselo vše opravovat a hodně se investovalo s přispěním různých dotací 

a peněz z pojistek.  S prací zastupitelů města jsem spokojen. Myslím si, že i v současné době se 

rozvoji našeho města daří a že odvádíme dobrou práci. Čeká nás ještě mnoho nelehké práce 

a musíme především umět hospodařit s rozpočtem. 

Jaká je podle Vás budoucnost města? Jaké by mělo být jeho optimální určení? 

Plánů na obnovu města je hodně a musíme hlavně být dobrými hospodáři, neboť je zde mnoho 

akcí, které je třeba dokončit a mnoho akcí nových, takže se musí brát v úvahu priority, aby 

rozpočet města nebyl záporný. Je toho opravdu hodně, co se bude dělat, ale bez dotací to není 

možné. Věřím však tomu, že se nám bude dařit. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



22 

 

5 Rozhovor č. 05 s Vojtěchem Pohlem (KNV) 

Rozhovor proběhl dne 2.12. 2020 v Kralupech nad Vltavou. 

Jak jste se dostal k politice? Jaké byly vaše motivy, cíle a očekávání? 

Do politiky jsem vstoupil v roce 2014. Tehdy jsem se stal předsedou ekologické komise 

a členem kontrolního výboru. Mým motivem bylo změnit pohled široké veřejnosti na komunální 

politiku a přivést mladé kandidáty s moderními myšlenkami. 

V roce 2014 jste kandidoval za koalici ČPS a SZ, ale do zastupitelstva jste se nedostal. 

V roce 2018 jste následně kandidoval za sdružení nezávislých kandidátů KRALUPY Nová 

Vlna. Proč jste se rozhodl kandidovat za jiný subjekt? Proč v roce 2018 Česká pirátská 

strana ani Strana zelených v Kralupech nekandidovaly? 

V Kralupech jsme založili místní sdružení Nová Vlna a jsem jejím předsedou. V tomto sdružení 

je v současné době i Luboš Šuda, bývalý předseda Pirátské strany. Členství ve SZ jsem zrušil 

a stranu opustil, neboť jsem nesouhlasil s názory vedení. Pirátská strana se v Kralupech 

rozpadla, neboť po odchodu Luboše Šudy a dalších členů zde zůstali jen dva členové, a tím 

pádem Pirátská strana v Kralupech nemohla kandidovat. 

Pokud byste se měl zařadit na politickém spektru k „pravici“, „středu“ či „levici“, jakou 

pozici byste zvolil? 

Já jsem byl vždy pravicově smýšlející volič. Novou Vlnu považuji spíše za středopravicovou 

stranu. 

Jaké jsou podle Vás hlavní veřejné či politické problémy města Kralupy nad Vltavou? 

Je možné tyto problémy nějakým způsobem řešit? Brání něco jejich řešení? 

Problémů by se našla spousta. Pokud to budeme cílit na roky 2020 a 2021, tak vidím problém 

kolem probíhající pandemie, která bude mít velké následky jak sociální, tak finanční. Je to 

celostátní záležitost, která zasáhne i naše město. Očekáváme problém s financováním některých 

investic z důvodu snížení daňových příjmů do městského rozpočtu v důsledku pandemie. S tím 

je spojen i další problém související s financováním příspěvkových organizací, jejichž náklady 

na provoz jsou rostoucí. V souvislosti s novým zákonem o odpadech bude každoročně 

navyšováno skládkovné pro obce a s tím je spojena nákladnější likvidace odpadů. Odpadové 

hospodářství bude tedy důležité do budoucna řešit.  
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Vidíte nějaký problém v městské dopravě? 

Most T.G. Masaryka je první od Prahy a tím pádem vede přes Kralupy tranzitní trasa. 

Dlouhodobě je v plánu obchvat Kralup, který je pro nás stěžejní. V současné chvíli je již 

zhotovena projektová dokumentace druhé etapy obchvatu. V současné době se vyskytují 

problémy na straně různých spolků, které se stavbou nesouhlasí.  

Jaký máte názor na občanství ve městě? Lze hovořit o nějaké identitě? 

To je složitá otázka. Já osobně jsem se v Kralupech narodil a bydlím zde. V současné době je 

zde mnoho přistěhovalců, pro které je bydlení v Praze nedostupné a k nám je nalákalo právě 

dobré spojení s hlavním městem. Ti si u nás zakoupili byty. Ráno odjíždí do Prahy za prací 

a vrací se večer, takže zde vlastně jen přespávají. Z mého pohledu je zde i hodně kralupských 

patriotů a starousedlíků, což je pro naše město dobré. 

Existují ve městě nějaké skupiny? Například starousedlíci a novousedlíci…? 

Toto není otázkou komunální politiky. Ve městě určitě existují tyto skupiny, ale v politické 

angažovanosti to nemá až tak velký vliv. Novousedlíci a starousedlíci jsou zde napříč politickým 

spektrem. 

Jací investoři v Kralupech nad Vltavou působí? V jaké oblasti se angažují? 

O Kralupy usilují dvě skupiny soukromých investorů, které bych rozdělil na dvě oblasti. Jedna 

investuje do projektů spojených s bydlením, konkrétně tedy rodinných i bytových domů. Druhá 

skupina usiluje o vytvoření komerčních prostor jako obchodní zóny a podobně. 

Jak probíhá výběr kandidátů v rámci vaší volební strany? Jak sestavujete kandidátní 

listinu? 

Sestavování kandidátky je vždy běh na dlouhou trať. Jsme skupina čtyř lidí a vybíráme 

kandidáty, o kterých si myslíme, že by s námi mohli jít do politiky za naši stranu. Chtěli jsme 

vytvořit image Nové Vlny jako strany mladších vzdělaných lidí. Hledali jsme lidi aktivní 

v nějakém oboru, jako například sport, kultura, stavebnictví, doprava a podobně. Někteří byli 

v politice začátečníci a někteří naopak již pracovali v různých komisích, takže měli nějaké 

politické zkušenosti. Luboš Šuda byl také dlouholetým zastupitelem. 
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Jak probíhá v Kralupech nad Vltavou koaliční jednání? Existují zde nějaké konflikty? 

Pokud ano, jaké jsou hlavní konfliktní body? Hraje tzv. ideologická vzdálenost 

jednotlivých subjektů nějakou roli? 

Co se týče koaličních jednání, tak se pravidelně scházíme k diskusi a řešíme strategický vývoj, 

například směřování příspěvkových organizací, rozvoj města, investiční akce a podobně. 

V koalici máme 15 členů zastupitelstva a děláme vše demokraticky, takže se většinově shodneme 

na řešeném problému. Povolební koaliční jednání probíhají složitě. Volby v roce 2018 dopadly 

jednoznačně, takže utvoření koalice se STAN a ODS nebyl problém. Delší dobu trvalo spíše 

rozdělení gescí a stanovení podmínek fungování koalice. Byli jsme v koalici jako nováčci, sešli 

jsme se se všemi stranami, drželi jsme se návrhů, řekli jsme si nějaká svoje očekávání a cíle 

a sami jsme si nekladli velké požadavky. Předvolební dohoda neexistovala. Po oznámení 

výsledku voleb začala vyjednávání s různými politickými subjekty o našem dalším působení 

v místní komunální politice. 

Lze politický systém v Kralupech charakterizovat jako soutěživý? Uplatňuje se zde 

princip vlády a opozice? Jaký je případně Váš názor na zdejší opozici? 

Hodně záleží na bodech a návrzích, které se projednávají. Opozice se většinou k těmto návrhům 

staví kladně a dojde ke shodě. V Kralupech de facto soutěživý systém není, ale například 

v okolních městech opozice obvykle hlasuje proti návrhům koalice, takže tam se jedná o velmi 

soutěživý systém. 

S kým byste byli ochotni jít do koalice a s kým ne? Existuje v Kralupech nad Vltavou 

nějaký politický subjekt, se kterým by Nová Vlna koalici neuzavřela za žádných 

okolností? Například KSČM od roku 2006 vždy zůstala v opozici. 

V Kralupech nad Vltavou tuto stranu reprezentují dva velmi slušní lidé, se kterými já žádné 

problémy nemám a jsem ochotný s nimi diskutovat o čemkoliv. Značka KSČM však není vhodná 

pro koalici s Novou Vlnou. Neradi bychom spojovali mladé lidi se stranou, která v naší zemi v 

minulosti napáchala mnoho špatného. 

Má podle Vás blízkost hlavního města Prahy nějaký vliv na výsledky komunálních voleb 

v Kralupech nad Vltavou? Má nějaký vliv celostátní politika? 

Blízkost Prahy podle mě výsledky voleb v Kralupech příliš neovlivňuje, neboť jsou zde ještě 

dost významné osobnosti, patrioti, které voliči volí celý život. Celostátní politika určitý vliv dle 

mého názoru má. 
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Jaký je Váš názor na poměrně nízkou volební účast v Kralupech nad Vltavou? 

Ta je tady dlouhodobě. Možná to je i z toho důvodu, že spousta lidí jezdí za prací jinam 

a nemáme tady tak velký podíl starousedlíků, kteří tu bydlí odjakživa. Nicméně věřím, že lidé, 

kteří se aktivně zajímají o dění ve městě, k volbám vždy přijdou. 

Proč jste se rozhodli založit nové sdružení nezávislých kandidátů KRALUPY Nová Vlna? 

Měli jste nějaké konkrétní cíle? Chtěli jste ve vedení města něco změnit? 

Obměna třetiny zastupitelů ve vedení města mně přišla jako zdravá obnova. Nové tváře se tak 

lépe zapracovávají a je dobré pokračovat v rozjeté práci, jako je například přestavba centra 

města. Co se týče naší motivace, tak my jsme chtěli především nějaké oživení v našem městě, 

třeba v oblasti sportovní a kulturní. Máme představu o organizaci a oživení Dnů Kralup, 

o různých akcích v adventním čase, o uspořádání farmářských trhů v centru města a tak dále. 

V současné době nám realizaci těchto akcí neumožňuje současný stav pandemie. 

Nová Vlna se ve volbách v roce 2018 dočkala poměrně velkého úspěchu, a dokonce 

skončila na třetím místě před hnutím ANO 2011. Čekali jste takový výsledek? 

Výsledek voleb byl pro nás pozitivní a byli jsme s ním spokojeni. Měli jsme takové dvě varianty. 

Jednu pesimistickou, že obdržíme 2 mandáty, a jednu optimistickou, že obdržíme 4 mandáty. 

Získali jsme 4 mandáty, takže nám vyšla ta optimistická varianta, což nám umožnilo ucházet se 

o místa v radě města. 

Po volbách Nová Vlna uzavřela koalici se STAN a ODS. Jak probíhalo koaliční jednání? 

Existovala nějaká předvolební dohoda? Diskutovali jste o přizvání nějakého dalšího 

politického subjektu do koalice? 

Jednání proběhla celkem rychle. Po volbách jsme uzavřeli koalici s členy STAN a ODS, což 

bylo pro nás všechny vyhovující. O přizvání dalšího politického subjektu do koalice jsme 

neuvažovali, protože jsme takhle měli 15 zastupitelů z 21, což je komfortní většina. 

Lze v případě Nové Vlny, STAN a ODS hovořit o nějaké ideové propojenosti? Mají tyto 

subjekty podobné cíle a program? 

V mnoha bodech máme jako koalice podobný program a cíle. Většinou jsme chtěli vyřešit 

dopravu po Kralupech a také parkovací místa. Vize máme dost podobné s tím, že každá strana 

klade důraz na něco jiného. Daří se nám investovat do sportovních zařízení. Ve sportovním 

odvětví toho máme ještě hodně v plánu, například máme vyprojektovanou přestavbu plaveckého 
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bazénu a další velkou investiční položkou je do budoucna výstavba velké sportovní haly, která 

by měla všestranné využití pro všechny sporty. 

V letech 2014 až 2018 bylo součástí koalice také hnutí ANO 2011. Proč se v roce 2018 opět 

nestalo součástí koalice? Byl zde nějaký konkrétní důvod? 

Nemám informace o tom, že by v minulé koalici, kde bylo také hnutí ANO 2011, byly nějaké 

problémy. My jsme rádi, že jsme se po volbách v roce 2018 dostali do současné koalice a tím 

hnutí ANO nahradili. 

Objevily se od vašeho zvolení nějaké konflikty v zastupitelstvu či radě města? 

Nevím o žádných větších konfliktech. Jediné, na čem jsme se neshodli, byla otázka přístavby ZŠ 

Komenského, neboť názory na tuto investici byly odlišné. Co se týče předvolební kampaně, tak 

vím, že na sociálních sítích bylo možné pozorovat nějaké drobné „pošťuchování“, ale nic 

významného to nebylo. 

Jak byste obecně zhodnotil vývoj města od roku 2006? Co se Vám na rozvoji města líbí? 

Udělal byste případně něco jinak? 

Líbí se mi, že je zde opravený bytový fond. Také se mi líbí, že město není zadlužené. Nicméně 

máme dost dluhů na městském majetku, neboť například ve školkách, školách a ve sportovních 

a kulturních zařízeních by bylo nutné investovat do oprav hlavně vnitřních prostor. Ve spoustě 

škol se podařilo zrekonstruovat jídelny, ale ještě je nutné investovat do obnovy rozvodů 

elektrického vedení. Město se celkově ubírá dobrým směrem, investice jsou zde vidět. Jsou 

opravené cesty, chodníky a v současné době se snažíme investovat do revitalizace zeleně. Můžu 

říct, že nemám žádné větší výhrady. Jsem s rozvojem města spokojen a budeme pokračovat 

v dalších investičních akcích dle plánů a potřeb města. Předchozím zastupitelstvům bych vyčetl 

schválení územního plánu, jehož součástí jsou velká území, která jsou určena k budoucímu 

zastavění individuálním i hromadným bydlením. 

Jaká je podle Vás budoucnost města? Jaké by mělo být jeho optimální určení? 

Obec má akční i strategický plán a investice se budou upravovat podle aktuální potřeby. My 

bychom uvítali, kdyby se v budoucnu vybrané příspěvkové organizace přemístily 

do zadaptované budovy bývalého kralupského pivovaru. V rámci projektové dokumentace 

na adaptaci pivovaru je počítáno s výstavbou restaurace v tomto objektu. Bylo by totiž dobré 

mít v Kralupech nějakou reprezentativní restauraci, kam bychom mohli pozvat i zahraniční 
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delegace nejen na jídlo, ale i k pracovnímu jednání.  Osobně mi záleží na úpravě Seifertova 

náměstí v Lobečku, neboť jej považuji za centrum této městské části. Toto náměstí bylo 

po dlouhou dobu zanedbáno. Další záměry jsou směřovány k lokalitě okolo nádraží. Město zde 

plánuje vystavit parkovací dům a autobusový terminál. Soukromý investor zde plánuje 

zastavění jeho pozemků. Začalo také vyjednávání o rekonstrukci nádražní budovy se Správou 

železnic. 
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6 Rozhovor č. 06 s Tomášem Pekárkem (ANO) 

Rozhovor proběhl dne 11.1. 2021 v Kralupech nad Vltavou. 

Jak jste se dostal k politice? Jaké byly vaše motivy, cíle a očekávání? 

Odpověď bude znít jako klišé, ale přestalo mě bavit remcání po hospodách. Chtěl jsem zjistit, 

zda opravdu nejde nic změnit. To je fráze, kterou říká většina lidí. Chtěl jsem získat vlastní 

zkušenost. Především jsem, asi s postupujícím věkem, začal pociťovat silný lokální patriotismus, 

který jsem do té doby necítil. Hodně jsem cestoval. Pracovně jsem projel půl světa a byly doby, 

kdy jsem třeba třetinu roku trávil v zahraničí. Mám velmi specifikou práci, kterou jsem pomáhal 

společnosti jako celku různě po světě a začal jsem pociťovat potřebu měnit a ovlivňovat 

k lepšímu i své bezprostřední okolí. Možná jsem v té době hledal i nějakou další výzvu. Rád 

překonávám sám sebe i očekávání svého okolí. 

V letech 2014 a 2018 jste kandidoval do kralupského zastupitelstva za hnutí ANO 2011. 

Proč jste zvolil právě ANO 2011? 

ANO byla náhoda. O vstupu do komunální politiky jsem uvažoval od roku 2012, kdy o ANO 

ještě nebylo ani vidu ani slechu. Vzniklo sice v roce 2011, ale bylo zcela na pokraji spektra. 

V té době jsem se rozhodoval, zda oslovím místní ODS nebo ČSSD. Chápal jsem už tehdy, že 

místní politika je něco úplně jiného, než politika vyšších sfér a že pokud mi jde o město, tak je 

téměř jedno, zda to bude A či B, když programy mají z drtivé většiny stejné. V roce 2013 pak 

vylétlo ANO. Udělalo v parlamentních volbách nečekaný úspěch a dostalo se do středu 

pozornosti. V tu dobu mi bylo nové protikorupční hnutí velmi sympatické. Včetně Andreje 

Babiše, kterého jsem vnímal jako velmi úspěšného podnikatele. V ANO se tehdy koncentrovala 

spousta velmi úspěšných lidí z různých odvětví, a tak to nakonec byla jasná volba. Ale přesto to 

považuji za náhodu, neboť kdyby byly komunální volby v roce 2013, zcela jistě bych se ucházel 

o místo na kandidátce jiné strany. Shodou různých okolností jsem poté v ANO potkal několik 

lidí, kteří mi byli profesně velmi blízko, a dokonce jsem je ze svého pracovního prostředí znal. 

I díky tomu se mi naskytla příležitost kandidovat v Kralupech jako lídr. Stát se z neznámého 

začátečníka kandidátem na starostu, to byla přesně ta obrovská výzva, která mi v té době přišla 

vhod. Rok 2018 už byla jiná voda. Mnoho lidí mě přesvědčovalo, ať z ANO odejdu a pravda 

byla taková, že téměř všichni, kvůli kterým jsem do ANO vstupoval, už byli pryč, nebo si stihli 

pokazit pověst a zklamat, ale já vnímal jakousi odpovědnost za to, co jsem celé čtyři roky 

ve městě reprezentoval já jako osoba. Čtyři roky jsem byl hlavním představitelem ANO 
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v Kralupech, hlavní tváří, a tomu jsem zůstal loajálním. Nikoliv hnutí jako takovému, ale těm 

lidem, kteří mi věřili a kteří mě volili jako součást ANO. Prosazovat celé volební období pohled 

našeho místního uskupení a ve finále nečekaně převléknout kabát jenom proto, abych získal 

sympatie těch, které stačilo ANO a Andrej Babiš naštvat, to mi není podobné. Ani já jsem nebyl 

z některých kauz nadšený. Byl jsem naopak dost rozzlobený, ale doufal jsem, že to lidé dokážou 

ve volbách oddělit, že my tady v Kralupech nejsme Čapí hnízdo, dotace pro Agrofert, dovolená 

na Krymu, ani korunové dluhopisy. Paradoxně musím říct, že zatímco voliči to evidentně oddělit 

dokázali, kolegové z jiných stran nikoliv. Proto jsme sice obhájili čtyři mandáty v zastupitelstvu, 

ale skončili jsme v opozici. 

Pokud byste se měl zařadit na politickém spektru k „pravici“, „středu“ či „levici“, jakou 

pozici byste zvolil? 

Vyhovovalo mi to, jakým směrem se profilovalo ANO na začátku, tedy jako středopravé 

protikorupční hnutí. Ale opravdu apeluji na to, že v komunálních podmínkách to nehraje 

takovou roli. 

Jaké jsou podle Vás hlavní veřejné či politické problémy města Kralupy nad Vltavou? Je 

možné tyto problémy nějakým způsobem řešit? Brání něco jejich řešení? 

Nejsme výjimkou, a i nás nejvíce trápí doprava, především chybějící obchvat města. O víkendu, 

když je doprava klidná, tak vidíme, jak by to mohlo vypadat i ve všední dny, kdyby ten obchvat 

byl. Je to jako nebe a dudy. Nedá se to vůbec srovnat. Tranzit městem je totiž opravdu ohromný. 

Na úrovni města však tento nejpalčivější problém řešit nemůžeme, jelikož se bude jednat 

o komunikaci vyšší úrovně a nyní již panuje shoda, že investorem bude stát, ale komunikace to 

bude krajská. Nebude to jen obchvat města, ale celkové propojení D8 a D7. Investice 

v odhadované výši 4,5 mld. jsou natolik veliké, že to přesahuje i možnosti kraje. Kraj je ale tím, 

kdo musí stavbu zajistit projektově a územně. A to se tady dlouhá léta nedělo, neboť minulá 

vedení kraje o tento záměr nejevila zájem, ať už tehdejší zástupci našeho města dělali cokoliv. 

Zlomilo se to až v roce 2015, kdy jsem se v této věci dostal k jednání mezi šesti očima s tehdejším 

ministrem dopravy Ťokem a ministrem financí Babišem. Tam vznikla dohoda, že je potřeba to 

realizovat a následně, když ANO v roce 2016 zasedlo do vedení kraje, tak se konečně začalo 

něco dít. Bylo tam spoustu problémů vzniklých právě proto, že to minulé garnitury nechaly ležet 

ladem, ale postupně se to dostalo až do takové fáze, že se požádalo o stavební povolení 

a vykupují se nutné pozemky. Osobně doufám, že nynějšímu vedení kraje se to podaří už 

dotáhnout. Máme jako město jednoho z krajských radních a starosta nedalekých Líbeznic je 
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náměstkem pro dopravu. Pokud budou chtít, tak věřím, že bude možné během jejich mandátu 

začít i stavět. 

Jaký máte názor na občanství ve městě? Lze hovořit o nějaké identitě? 

Naše město je Vltavou rozdělené na dvě části, přestože jinak má městských částí vícero. Řeka 

je ale jistá bariéra a někdy je vidět, že lidé z Lobečku hovoří o lidech z druhého břehu jako 

o „těch z města“… když jdou přes most, tak „jdou do města“. Jako kdyby Lobeček byla 

samostatná vesnička. Přidružené obce (Minice, Zeměchy) si jistě také zachovávají vlastní 

identitu a samozřejmě Kralupy trpí tím, že jsou taková „noclehárna“. Kulturní a společenský 

život tím trochu trpí, ale díky spoustě snaživým organizátorům je přesto nabídka akcí široká. 

Já se považuji za kralupského patriota a v mém věku skoro již za starousedlíka. Procestoval 

jsem takřka půl světa, a přestože jsem to třeba před deseti lety vnímal jinak, nyní cítím, že moje 

kořeny jsou tady. Věřím, že to tak má hodně lidí. 

Existují ve městě nějaké skupiny? Například starousedlíci a novousedlíci…? 

Starousedlíci vs. novousedlíci, to popravdě vůbec nepozoruji. Celospolečensky se nám to často 

vyhraňuje na starší vs. mladí, ale to je „celočeský“ problém. Skupiny, které mají určitý vliv, by 

se ale našli. Jsou to samozřejmě hlavně sportovci, kteří často dokážou táhnout za jeden provaz. 

V Minicích mají silnou pozici zase dobrovolní hasiči. Není to špatně a má to tak být. Je dobře, 

když se lidé formují do nějakých spolků a působí pak pro dobro celé komunity. 

Jací investoři v Kralupech nad Vltavou působí? V jaké oblasti se angažují? 

Osobně v posledních letech sleduji především developing – pozemky a nemovitosti. Podařilo se 

zde dokončit několik takových projektů a další, velmi významné, se chystají. 

Jak probíhá výběr kandidátů v rámci vaší volební strany? Jaký je vztah strany s vyššími 

úrovněmi? 

První kandidátka pro volby v roce 2014 se skládala netypicky, protože na to nebyl dostatek 

času a neměli jsme ve městě žádnou historii, ani založené místní sdružení, ale zase jsme jeli na 

vlně nadšení, takže se zájemci nebyl problém. Nyní to probíhá naprosto klasicky – máme 

v Kralupech několik členů, několik sympatizantů a pak například zastupitele, kteří jsou za ANO 

zvoleni jako nezávislí. Udělá se sněm místní organizace, kde předsednictvo místní organizace 

navrhne lídra a nějakou představu o podobě kandidátní listiny. Následně se demokraticky 

hlasuje. Jakmile je na místní úrovni shoda, postupuje se na oblastní, kde je potřeba místní 
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kandidátku obhájit na sněmu oblastní organizace. Pokud oblastní sněm kandidátku v podobě, 

jakou navrhl sněm místní, podpoří, postupuje se krajskému předsednictvu, v němž zasedají 

kromě předsednictva voleného na krajských sněmech také předsedové všech oblastí. Po 

schválení krajem má stále ještě formálně poslední slovo celostátní výbor hnutí. Tento systém je 

stejný, nebo minimálně velmi podobný u všech demokratických stran. Pokud panují nějaké 

neshody ohledně kandidátní listiny, řeší to vždy nejdříve sněm vyšší instance a případně 

i celostátně zřízená rozhodčí a smírčí komise. K takovým problémům ale dochází zřídka. 

Většina lidí ví, že v ANO si nejde pozici jen „vysedět“ a musí se pracovat aktivně. 

Jak probíhá v Kralupech nad Vltavou koaliční jednání? Existují zde nějaké konflikty? 

Pokud ano, jaké jsou hlavní konfliktní body? Hraje tzv. ideologická vzdálenost 

jednotlivých subjektů nějakou roli? 

V roce 2014 to bylo poměrně tvrdé. My jsme do vedení města chtěli a tehdejší „garnitura“ tam 

nechtěla nás. Nakonec jsme sice žádnou pozici na radnici nezískali, ale dvě křesla v radě města 

byl ucházející kompromis. V roce 2018 už to šlo zcela mimo nás, neboť protistrany byly 

domluvené již před volbami, že půjdou bez ANO. Vznikla proto i speciální kandidátka složená 

z lidí, kteří mají blízko ke STAN a ODS a nešli by s ANO. Nic proti tomu, je to zcela legitimní 

postup, ale pravda je, že se s námi nikdo nebavil. 

Lze politický systém v Kralupech charakterizovat jako soutěživý? Uplatňuje se zde 

princip vlády a opozice? Jaký je případně Váš názor na zdejší opozici? 

Soutěživý rozhodně. Již několik volebních období spolu soutěží ODS a STAN o vůdčí roli 

ve městě. Nám se minule podařilo do toho trochu zasáhnout, ale celonárodně nám značka ANO 

v posledních letech příliš nepřeje. Princip vlády a opozice mi však trochu chybí. Podle mého 

názoru by měla být opozice aktivnější a odvážnější. Tím sypu popel na hlavu i sám sobě, 

přestože někdy to při hlasování vypadá, že jsem v opozici sám. 

S kým byste byli ochotni jít do koalice a s kým ne? Existuje v Kralupech nad Vltavou 

nějaký politický subjekt, se kterým by ANO 2011 koalici neuzavřelo za žádných 

okolností? Například KSČM vždy zůstala v opozici. 

Na místní úrovni mi nepřipadá vhodné do toho zapojovat spory stran z parlamentu. I zastupitelé 

za KSČM jsou dobří lidé a rozhodně nemají v úmyslu „znárodňovat“ lidem zahrádky 

či parkovací stání. Dnes je strašně moderní se vyhraňovat a na někoho ukazovat. Já to nedělám. 

Mě zajímá, zda jsou ti konkrétní lidé slušní a mají dobré úmysly. 
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Má podle Vás blízkost hlavního města Prahy nějaký vliv na výsledky komunálních voleb 

v Kralupech nad Vltavou? Má nějaký vliv celostátní politika? 

Určitý vliv celostátní politika určitě má, což zrovna v našem případě je takové ošemetné. Když 

mě lidé kritizují, neslyším téměř nikdy kritiku mých nápadů a kroků v zastupitelstvu, ale je to 

téměř vždy kritika vlády či jejího předsedy Babiše. Naopak slýchávám, že „já bych tě volil/a 

rád/a, ale já prostě nemůžu dát hlas ANU“. 

Jaký je Váš názor na poměrně nízkou volební účast v Kralupech nad Vltavou? 

Volit chodí bohužel jen ti nejvěrnější. Většině obyvatelů je to buď jedno, nebo jsou rezignovaní 

a nevěří, že by mohli něco změnit. Je to z části vina i nás, místních zastupitelů, že ty lidi 

nedokážeme přesvědčit a aktivovat je. Dát jim naději, že svým hlasem mohou něco změnit. 

Přesvědčit je, že díky nám k nim bude město vstřícnější a vždy je vyslyší. 

V roce 2014 ANO 2011 získalo celkem 4 mandáty v zastupitelstvu, a dokonce se stalo 

součástí koalice. Vy a Martin Luksík, jakožto zástupci ANO 2011, jste v letech 2014 až 

2018 vykonávali funkce radních. Jak tuto zkušenost hodnotíte? Docházelo v radě či v 

zastupitelstvu k nějakým neshodám? 

Zkušenost to byla nepopsatelná. Dokud to člověk nezažije přímo, tak vůbec netuší, co to 

znamená „vést město“ a kolik práce a času to ve skutečnosti je. Samozřejmě naše pozice byla 

složitější tím, že jsme byli neuvolnění a nemohli jsme tomu věnovat pracovní čas, tak jako 

uvolnění členové, kteří to díky tomu mají mnohem snazší. Když se musíte přes den věnovat své 

práci, která vás živí, tak je to náročnější a ke spoustě informacích a schůzek se zkrátka 

nedostanete. Ale zkušenost to byla skutečně velmi přínosná. Konflikty byly jen ze začátku, kdy 

jsme se snažili prosadit více našich představ a zejména proto, že nedocházelo k plnění ústních 

dohod z doby sestavování koalice. Hrany se ale obrousily a po zhruba půl roce už jsme šlapali 

jako tým. Bez ohledu na politické strany. Obecně vzato to pak funguje tak, že skutečný rozpor 

nastává tak jednou do roka. 99,9 % usnesení je schvalováno ve shodě. 

V roce 2015 jste spolu s Martinem Luksíkem v rozhovoru pro TV Kralupy uvedli, že se 

jako radní a zastupitelé chcete soustředit především na oblast školství, sportu a kultury. 

Došlo v těchto oblastech od roku 2014 k nějakému rozvoji? 

Nedošlo k takovému rozvoji, jaký jsme si v době toho rozhovoru představovali. Alespoň ne 

přímo v té době. Je to především tou slabší pozicí, kterou jsme jako neuvolnění radní, bez 

možnosti trávit čas na úřadě, měli. Tady musím opět vypíchnout, že ta pozice starosty, případně 
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místostarosty, je silnější ne z pozice významu té funkce, ale z té pozice, že jako uvolnění mohou 

svým představám dávat vše naplno, tedy měli by. Mohou být od rána do večera na radnici, 

zařizovat, vyjednávat a podobně. To prostě jako neuvolněný zastupitel/radní nemůžete. Jako 

neuvolněný jste občas jen takovým pozorovatelem. Já byl také předsedou kulturní komise a v ní 

se mi podařilo nastavit pravidla fungování obdobně, jako měla už v té době dobře fungující 

komise sportovní. Kultura byla předtím upozaděna, ale během mého předsednictví jsme zavedli 

pravidelné schůzky s pořadateli kulturních akcí, získali jsme pro kulturní komisi rozpočet pro 

mimořádné individuální dotace na kulturu a jiné drobnosti, které měli pomoci vytvořit z kulturní 

komise plnohodnotný poradní orgán rady města. Do té doby byla kultura jen takovým ocáskem 

v názvu jiných komisí a až za nás se z ní podařilo udělat samostatnou jednotku, která se tomu 

věnuje tak, jak si obrovské náklady každoročně směřující do oblasti kultury zaslouží. O změnu 

jsme se snažili i v oblasti sportu a jeho financování. Splnit naše tehdejší požadavky z roku 2015 

se po prvotním odporu postupně dařilo a dnes to již funguje tak, jak jsme si s Martinem 

Luksíkem tehdy přáli, včetně podpory A týmů některých sportovních klubů. Paradoxně to dnes 

z pozice vedení schvalují lidé, kteří byli před pár lety silně proti a náš návrh je pobuřoval, ale 

to už je dnes jedno. Důležité jsou výsledky a ty tu jsou. 

V roce 2018 získalo ANO 2011 v Kralupech nad Vltavou opět 4 mandáty. Očekávali jste 

tehdy lepší výsledek? 

Ano, přál jsem si posílit na 5 mandátů a získat po volbách jednu z uvolněných pozic zejména 

z těch důvodů, které jsem již popsal. Měl jsem čisté svědomí a ty 4 toky tomu dával všechno. 

Opravdu velkou porci volného času. Žádného občana jsem během té doby neodmítl a jejich 

připomínky, zaslané mi převážně maily a zprávami na facebooku, jsem řešil a často i vyřešil. 

Přestože jsem získal spousty chvály za svůj přístup, hodně lidí mi řeklo, že nás kvůli té značce 

volit nemohou. Trochu mě dnes mrzí, že jsem si nechal shora vnutit úpravu volebního hesla, 

které následně působilo trochu arogantně (Budu starosta naplno), ale holt někdy se i PR experti 

seknou. Akorát nám to potvrdilo, že je lepší držet se vlastní strategie, tak jako do té doby vždy. 

Jednou jsme si nechali poradit centrálně a nebylo to dobře. 

Jak v roce 2018 probíhala jednání o vytvoření koalice? Proč se ANO 2011 nakonec nestalo 

její součástí? 

Žádná jednání s námi neproběhla. Byli jsme postaveni před hotovou věc. To se ale dalo tušit už 

před volbami, kdy k nám došla informace, že Nová Vlna je vytvořena hnutím STAN za účelem 

vyšachovat ze hry ANO. Nezlobím se za to na nikoho. Tak to prostě chodí a rozumím tomu, že 
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značka ANO ztratila svou tvář z let 2011-2014 a v současné době by koalice s námi budila 

u voličů našich kolegů zbytečně nemilé vášně. Jestli se jim nyní vládne lépe, to se musíte zeptat 

jich. 

Od roku 2018 působí ANO 2011 v Kralupech v opozici. Vnímáte ve srovnání s obdobím 

2014 až 2018 nějaké změny ve způsobu rozhodování v zastupitelstvu? 

Vnímám velmi výrazné změny. Jednak se opoziční zastupitel sám o sobě nedostane skoro 

k žádným informacím, o které si vyloženě nepožádá, což je samozřejmě velký rozdíl oproti pozici 

koaličního radního, který ty informace má takříkajíc na zlatém podnose. Druhak sleduji časté 

nesoulady v koalici, která mi připadá rozdělená na dvě, někdy spolu trochu soupeřící poloviny. 

To v koalici STAN-ANO-ODS z let 2014-2018 nebývalo. 

Jak byste obecně zhodnotil vývoj města od roku 2006? Co se Vám na rozvoji města líbí? 

Udělal byste případně něco jinak? 

Centrum města bych řešil trochu jinak. Umístění parkovacího domu u nádraží také, ale jinak 

se dá říct, že město zvládalo svůj rozvoj hladce díky přísunu obrovského množství dotací. Získat 

je není někdy vůbec těžké, když máte za zády zkušený a rozsáhlý úřednický aparát, což je něco 

o co se menší městečka a obce opřít nemohou, a proto je jejich pozice mnohem složitější. Trochu 

jsme zaspali v rozšiřování města a nic tak „nevydělali“ na exodusu lidí z venkova, což se 

projevilo tak, že v roce 2014 bylo v Kralupech 14 307 voličů a v roce 2018 jen 14 064. 

Jaká je podle Vás budoucnost města? Jaké by mělo být jeho optimální určení? 

Přeji si, aby Kralupy nebylo synonymum jen pro pražskou noclehárnu a už vůbec ne pro 

ubytovnu nekvalifikovaných pracovníků z Balkánu a jiných oblastí. Přeji si, aby se město 

rozvíjelo s důrazem na rodinu, na vzdělání, a především na spolupráci mezi lidmi a jejich 

ohleduplnost ke svému okolí. Přeji si, aby lidé v Kralupech žijící měli své město rádi a vnímali 

ho jako svoje. Aby starost lidí o svět okolo sebe nekončila na prahu vlastních dveří, ale aspoň 

až u značek „Kralupy nad Vltavou“. Jsem snílek, vím, ale kdybych nevěřil, že to nejde, dávno 

bych to vzdal. 
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7 Rozhovor č. 07 s Vojtěchem Pohlem (KNV) 

Rozhovor proběhl dne 25.1. 2023 v Kralupech nad Vltavou. 

Jaké jsou podle Vás v současné době hlavní veřejné či politické problémy města? Je možné 

tyto problémy nějakým způsobem řešit? Brání něco jejich řešení? 

Teď se nacházíme na začátku volebního období, takže těch politických problémů zde tolik 

nemáme. Jako hlavní problémy, které přetrvávají z minulého volebního období a jsou hodně 

politizovány, vnímám především developerské projekty a s tím spojený nadměrný rozvoj města. 

Kumulují se nám tu totiž tři lokace, které se mají rozvíjet a v této souvislosti jsme několikrát 

i v rámci koalice třeba názorově nějakým způsobem narazili. Myslím si, že pořád jsou to ale 

problémy, které jsou řešitelné nějakou etapizací a plánováním do budoucna. 

Jaká je nyní situace ohledně plánovaného obchvatu? Došlo k nějakému pokroku? 

K pokroku došlo. Obchvat se skládá ze tří etap. Ta, která nejvíce zajímá a zároveň v současné 

chvíli trápí Kralupy, je etapa číslo dvě, která má vést od Chvatěrub až v podstatě po Tursko, 

kde se napojuje na komunikaci, která spojuje Kralupy s Prahou. Tato etapa by řešila především 

problémy s kralupskou dopravou, protože kralupský most je prvním mostem od Prahy a je to 

takový špunt v případě jakékoliv dopravní nehody, což pak vede k tomu, že nám zde kolabuje 

doprava. Posunulo se to tak, že na druhou etapu se momentálně vydává stavební povolení. 

Existují ale spolky, které proti obchvatu bojují, takže se to vydávání stavebního povolení nyní 

přesunulo do Roudnice nad Labem a pod Ústecký kraj. 

Velkým tématem je v současné době výstavba bytů u nádraží. Jaký je Váš názor na tuto 

problematiku? 

Je to celkem komplikované téma, které jsme tady měli na stole zhruba dva roky v minulém 

období. Město mělo velkou výhodu v tom, že vlastnilo některé pozemky, které byly v zájmu 

developera a o tom byla smlouva o spolupráci, kdy vlastně ten developer chtěl směnit určité 

pozemky města, aby mohl vystavět větší objem bytů a na oplátku nabídl městu určité benefity 

jako například nějaké projekční práce, příspěvek na školku a propojení lokality k řece Vltavě. 

Nicméně z mého pohledu ty benefity, které developer nabízel, nebyly dostatečné na to, abychom 

pozemky směnili. Takže pro mě to byl nástroj, kterým jsme tu výstavbu mohli potenciálně 

redukovat. Nová Vlna smlouvu v tom současném podepsaném znění proto nepodpořila. Pro mě 
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by byla varianta pozemky směnit, ale tu závěrečnou fázi výstavby, protože to bude etapizováno, 

bych podmiňoval existencí obchvatu, který by zajišťoval sjezd do centra. 

Jak byste zhodnotil předešlé volební období (2018 – 2022)? Co se podle Vašeho názoru 

zastupitelstvu podařilo a co naopak ne? Objevily se nějaké konfliktní body? 

Ty konfliktní body jsem vlastně již zmiňoval. Byly to především developerské projekty, kde se 

hlasovalo napříč politickým spektrem, nikoliv podle složení koalice a opozice. Potom jsme 

samozřejmě narazili na nějaké drobnější konfliktní body, jako například média a podobně, kdy 

jsme řešili podobu zpravodaje, popřípadě kralupské televize. Nechci se točit kolem jednoho 

tématu, ale myslím si, že se nepodařilo včas domluvit na developerských projektech. Mnohdy 

jsme došli do takového hlasování, které bylo až trochu chaotické a myslím si, že v tomto ohledu 

by měla koalice pracovat lépe a třeba se u takto zásadních témat sejít dříve. Na druhou stranu 

se nám ale v minulém volebním období podařila řada užitečných věcí. Byli jsme za jedno 

v městských investicích, konkrétně se nám podařilo investovat do majetku, což jsou takové 

investice, které nejsou vidět na první pohled - například elektroinstalace a jídelny ve školách. 

Dokončili jsme další etapu přestavby náměstí, vypsali jsme projektové dokumentace na pivovar, 

sportovní halu a Seifertovo náměstí, v čemž budeme pokračovat v tomto období. Jsou tu i nové 

stavby dopravní infrastruktury, konkrétně tedy autobusový terminál a parkovací dům. To jsou 

všechno určitě věci, které budou občané využívat. 

Na jaká témata se Nová Vlna zaměřila v předvolební kampani? Jakou formu kampaně 

jste zvolili? 

Když to vezmu z opačného pohledu, tak jsme víceméně přeskočili kontaktní kampaň. Nebo takto, 

kontaktní kampaň vlastně probíhala během celého volebního období, protože jsme se s lidmi 

setkávali a bavili jsme se o jednotlivých problémech. V rámci kampaně před volbami jsme pak 

zvolili dlouhodobou práci na sociálních sítích, ať už to bylo informování občanů nebo 

propagace našeho volebního programu. Stejně tak jsme zvolili takovou tu osvědčenou formu 

kampaně plakátovacích ploch, které byly k dispozici ve městě - různé bannery, poutače 

a plakáty. V podstatě nám dělá kampaň více lidí, ale všichni jsou v rámci strany. A na co jsme 

se zaměřili? My stále věříme v to, že u rozvojových lokalit, které jsem předtím zmiňoval, budou 

probíhat další řízení, do kterých město bude vstupovat jako účastník. Nová Vlna nechce nějakou 

tu lokalitu úplně zablokovat, chceme ji pouze redukovat nebo aspoň etapizovat, aby to bylo 

únosné pro občanskou vybavenost, pro infrastrukturu a tak dále. Aby to město zkrátka uneslo. 

Dále jsme se kromě modernějších témat, jako například Smart City, zaměřili na dostavbu centra 
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a dokončení Seifertova náměstí, které jsme často zmiňovali v předchozím volebním období. 

Chtěli jsme i dokončení projektové dokumentace na sportovní halu, kterou jsme měli také jako 

bod předchozího volebního období. Co se týká cílení kampaně, tak jsme se většinou snažili 

oslovit naše vrstevníky, tedy spíše mladší lidi. Například na zdejším gymnáziu chceme oslovovat 

inteligentní voliče. Z opačného pohledu jsme příliš necílili na starší skupinu voličů. 

Jaký máte názor na průběh předvolební kampaně? Došlo v této souvislosti mezi 

politickými subjekty k nějakým konfliktům či kontroverzím? Pokud ano, tak proč? 

Mezi politickými subjekty vyloženě nedošlo ke konfliktu, ale během této kampaně jsme se my 

konkrétně setkali s určitou, řekněme, sabotáží. Naše bannery, které byly umístěny při hlavní 

silnici, a také takové ty menší plakáty, které byly na sloupech veřejného osvětlení, byly 

v podstatě přelepeny antikampaní, s čímž jsme se tedy dříve nesetkali. Toto bylo ohlášeno 

nejenom do médií, ale i na státní policii. Podali jsme trestní oznámení na neznámého pachatele, 

ale nedostali jsme žádný výsledek. My jsme si před volbami interně říkali, že kampaň povedeme 

slušně a v rámci fair play, takže jsme to očekávali i od ostatních. Nechci na nikoho ukazovat 

a ani nemám podezření, že by to mohl být někdo z ostatních stran, byť těch subjektů tady bylo 

relativně málo. Máme informace, že podobná věc se stala i u ostatních subjektů, takže je tu 

i možnost, že to udělal někdo externí. 

Mezi roky 2018 a 2022 lze u Nové Vlny pozorovat silnou kontinuitu kandidatury. 

Na základě čeho vybíráte kandidáty? Plánujete do budoucna nějaké změny? 

My jsme oslovili stejné lidi jako v roce 2018. Tehdy jsme ji sestavovali z různých lidí a chtěli 

jsme mít pestrou kandidátku. Nejenom tedy ze sportovců, ale i například matek na mateřské 

a seniorů, abychom i od těchto skupin dostávali jakousi zpětnou vazbu a abychom tím pádem 

oslovovali co největší spektrum voličů. V následujícím období jsme to celé plánovali 

s dostatečným předstihem a oslovili jsme všechny kandidáty, zdali mají chuť pokračovat, 

protože nám ta kandidátka přišla sestavena celkem vhodně a říkali jsme si, že není důvod 

k velkým změnám. Proto ta vysoká kontinuita. Pro mě je i docela dobrou zpětnou vazbou to, že 

většina lidí řekla, že bude ráda pokračovat a že nás podpoří. Ta kandidátka je složena tak půl 

na půl z těch aktivních kandidátů, kteří jsou v komisích a kteří dělají tu kampaň, a z těch méně 

aktivních, kteří se účastní alespoň nějakým názorovým přispěním. Není tam nikdo, koho bychom 

vyloženě za to volební období neviděli a pokud byl, tak už tam není. Jako první skupinu radní, 

od kterých se očekává největší aktivita, protože ti musí často něco řešit. Pak je skupina 
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zastupitelů, kterou máme ještě trošku rozšířenou o hodně aktivní nezastupitele. To už je tedy 

nějakých sedm lidí, od kterých se neustále vyžaduje  nějaká aktivita. 

Vnímáte volební výsledek Nové Vlny jako úspěch? Měli jste nižší nebo naopak vyšší 

očekávání? Překvapil Vás výsledek nějakého jiného subjektu? 

Volební výsledek vnímám jako úspěch, jak v tom obecném měřítku, tak i v mém osobním. Myslím 

si, že realistickou variantou bylo, kdybychom zůstali na těch čtyřech mandátech z předchozího 

období. Ten jeden mandát navíc je pro nás bonus a je to celkem pozitivní zpětná vazba 

od voličů, protože jako sdružení nezávislých kandidátů přeci jen měříme síly se stranami, které 

mají celostátní podporu. Ano, výsledek ANO mě překvapil. Pokud vezmu v potaz jejich kampaň, 

která čítala asi dva velké bannery a nic velkého na sociálních sítích, a aktivitu zastupitelů, kteří 

ani nevystupovali v minulém období příliš opozičně, tak mě jejich výsledek velmi překvapil. 

Výsledek je dle mého názoru spjatý s celonárodní náladou. I podle rozdílů získaných hlasů 

jejich prvního kandidáta s posledním kandidátem bylo vidět, že spousta jejich voličů 

preferovala volbu celé strany, což bych zřejmě přisuzoval starší generaci voličů. 

Jak probíhala po volbách v roce 2022 koaliční jednání? Existovala mezi subjekty nějaká 

předběžná dohoda? 

Myslím si, že předvolební dohoda existovala, ale nebyla naplněna. Ale neberte tuto informaci 

jako oficiální. Já vycházím z toho, že nám vítězný subjekt po volbách řekl, že s námi vlastně 

v tuto chvíli vyjednávat nebude a že se bude nejprve bavit se třetím subjektem, což byla ODS. 

Z toho tedy vyplývá, že existovala nějaká předvolební ujednání. Po tomto jednání jsme se 

v našem kolektivu dohodli, že tento fakt bereme v potaz a že tedy s vítězem voleb také nebudeme 

jednat o nějaké možné koalici. Zároveň jsme se shodli, že své síly budeme směřovat k tomu, 

abychom oslovili stávající koaliční partnery. 

V roce 2022 byla utvořena stejná koalice jako v roce 2018. Co z toho podle Vás plyne? 

Plyne z toho nějaká kontinuita. Jak jsem již říkal v nějaké z těch předchozích otázek, tak ne 

na všem jsme se předtím stoprocentně shodli. Na začátku tohoto období jsme si ale říkali, že je 

to o nějaké lepší komunikaci do budoucna. Pak je tu staronový člen vedení města, tedy pan 

místostarosta Holeček, takže byť se situace zdá podobná, tak nějaké změny nastaly, ať už 

v zastupitelstvu jako takovém, tak i v personálním složení koalice. Budeme se určitě snažit 

navázat na předchozí práci. 
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Ucházela se Vaše strana během koaličních jednání o post starosty města? Byla zde reálná 

možnost, že by Nová Vlna skončila v opozici? 

Ano byla zde velice reálná možnost, že by Nová vlna skončila v opozici. Nicméně ta koaliční 

vyjednávání, byť je zde málo subjektů, byla relativně dlouhá, takže jsme se snažili i vzhledem 

k výsledku voleb, které pro nás nebyly nepříznivé, abychom v té opozici neskončili. Náš úvodní 

požadavek byl na starostu s tím, že když jsme vyjednávali s ODS a se STAN, tak jsme byli v tomto 

uskupení nejsilnější strana a chtěli jsme z toho mít nějaký benefit. Já osobně jsem měl nejvíce 

preferenčních hlasů ze všech kandidátů, čímž se nechci nějak chlubit, ale na základě toho jsme 

usoudili, že bychom na starostu měli nárok. Nakonec jsme v rámci vyjednávání cítili, že 

požadavek ODS na starostu téměř nepřekonatelný. Měli jsme ale zároveň pocit, že tři místa 

v radě města budou pro nás větším benefitem, takže jsme od požadavku upustili. 

Jaký je Váš názor na skutečnost, že vítěz voleb z roku 2022 není součástí koalice? Je pro 

to nějaký důvod? Co to znamená pro jejich voliče? 

Pro voliče ANO to je zřejmě zklamání, protože jejich favorit neskončil v koalici. Z obecného 

pohledu myslím, že to platí i kdekoliv jinde. A co k tomu více dodat? Myslím si, že oni měli, 

jakožto vítěz voleb, možnost pomyslného výkopu a že jejich původní požadavky vůči ODS 

a potom i vůči nám byly hodně jednostranné a směřovaly ke koalici pouze dvou stran, primárně 

tedy s ODS. Teprve pokud by se nedohodli s ODS, tak by šli vyjednávat s námi. Myslím si, že 

jedenáctičlenná koalice je navíc vždy křehká, takže ODS na to z tohoto důvodu nechtěla 

přistoupit. Ještě navíc ty požadavky byly celkem neakceptovatelné pro protistranu. To je 

alespoň moje domněnka. 

ANO na svém oficiálním facebookovém profilu zveřejnilo, že Novou Vlnu oslovilo 

s možností vytvoření koalice. Proč jste tuto nabídku nepřijali? Tato potenciální koalice by 

Vám zajistila potřebnou většin. 

My jsme o té nabídce přestali uvažovat ve chvíli, kdy nám bylo řečeno, že máme počkat do doby 

než proběhne jejich jednání s ODS. V tu chvíli jsme pozornost začali věnovat jinému směru než 

dvojkoalici s ANO. To je první důvod. Když nám to takhle na rovinu téměř ihned po volbách 

řekli, tak to pro nás to přestalo být zajímavé. Druhým důvodem, který jsem zmínil před chvílí, 

je to, že ANO chtělo udělat koalici čistě o dvou stranách a já bych tuto variantu považoval 

za riskantní. V zastupitelstvu totiž potřebujete nadpoloviční většinu hlasů, takže stačí, když 

jeden zastupitel z koalice onemocní a vedlo by to k určité nestabilitě. 
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Jaký je Váš názor na poměrně nízkou volební účast v Kralupech nad Vltavou? V roce 

2022 byla ve srovnání s rokem 2018 opět nižší. 

Připadá mi, že komunálním volbám není přikládána tak vysoká důležitost. Teď to například 

potvrzují i prezidentské volby, které mají účast nad 60 %, a je to vidět i opticky, že se 

do volebních místností dostává více voličů. Takže myslím, že je to asi důležitostí, kterou voliči 

volbám přikládají. Nevím, jak je to v porovnání s ostatními městy, jestli jsme opravdu 

v Kralupech podle statistik slabší. 

Jaké jsou Vaše priority a cíle ve volebním období 2022 – 2026? 

Priority a cíle odpovídají naším programovým bodům. To znamená dostavba centra, ať už se 

jedná o pivovar nebo zbývající ulice, které k centru náleží. Dále revitalizace Seifertova parku, 

který by se měl předělat do moderního kabátu, aby byl atraktivnější pro lidi a místem pro 

setkávání. No a v rámci neinvestičních aktivit bychom rádi rozvíjeli nějaké kulturní akce, kde 

se mohou občané setkávat, například advent a tak podobně. 

Jaká je podle Vás budoucnost města? 

Myslím si, že ta nejlepší. Je to složitá otázka na delší rozpovídání. Já mám opravdu radost, že 

se nám podařilo hodně zainvestovat do údržby majetku, což už jsem také zmiňoval. To bylo 

takovým určitým kostlivcem ve skříni, se kterým bylo potřeba se vypořádat. Co se týká budoucna 

Kralup, tak já stále věřím v ten obchvat, který by nám vytrhl ten dopravní trn z paty, a to si 

myslím, že je zásadní věc, na kterou však místní samospráva nemá úplně velký vliv. Já doufám, 

že se nám za toto volební období zase podaří odvést nějaký kus práce a nějaká místa 

v Kralupech zase udělat pro občany o něco příjemnější. Já bych si přál, abychom se více 

zaměřili na veřejná prostranství, kterými procházíme opravdu každý den a nejsou v dobrém 

stavu. Některá veřejná prostranství mi již přijdou v podstatě za zenitem a chtěl bych využít 

příležitosti, že tyto akce podporuje stát, případně jsou na to vypsány nějaké další evropské 

dotace. 
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8 Rozhovor č. 08 s Martinem Luksíkem (ANO) 

Rozhovor proběhl dne 3.2. 2023 v Kralupech nad Vltavou. 

Jak jste se dostal k politice? Jaké byly vaše motivy, cíle a očekávání? 

Politiku jsem sledoval vždy a jak se změnila doba po roce 1989 a potom hlavně v prvních deseti 

letech roku 2000 za vlády sociální demokracie se mi to s celostátní politikou nelíbilo. Vždy jsem 

byl pravicově smýšlející volič a když vynechám tři poslední volby, tak jsem vždy volil ODS 

a proto jsem se k této straně tenkrát ještě s Petrem Listíkem připojil. Potom asi po osmi letech 

jsme se s ODS na některých věcech neshodli, takže jsem jeden rok nezaplatil členské příspěvky 

s tím, že jsem napsal současnému panu starostovi, že  v ODS končím. A co se týká Kralup jako 

takových, tak to byla a stále je snaha vidět do těch věcí, mít možnost se vyjádřit, spoluřídit 

a rozhodovat o některých z mého pohledu důležitých věcech rozvoje města. 

Jaké jsou podle Vás hlavní veřejné či politické problémy města? Je možné tyto problémy 

nějakým způsobem řešit? Brání něco jejich řešení? 

Já si myslím, že politické problémy v tomto městě nejsou. Pokud nebudu počítat, že nás jakožto 

ANO někdo řadí mezi stranu extrémistickou, populistickou a já nevím co všechno. Komunální 

politika ale vždy byla z větší části o osobnostech. Pro mě jednoduchý příklad je pan Hejduk, 

celoživotní komunista, ale pro mě čestný člověk a vůbec mě nezajímá, jestli je v zastupitelstvu 

za komunisty nebo za někoho jiného. Je jeden z těch, který hájí zájmy města a tak by to mělo 

být. Měly by se řešit problémy, které souvisí s rozvojem a potřebami města a ne s politickou 

kulturou. I když politická kultura, která se tady objevila před čtyřmi lety a teď před čtyřmi 

měsíci, tak to je zrůdnost několika jedinců. Myslím tedy v předvolebním období. Jinak ale 

v tomto městě není žádný problém a myslím si, že nám všem jde o ten správný rozvoj města, aby 

to tu bylo příjemnější pro nás pro všechny. 

Jaký máte názor na občanství v obci? Lze hovořit o nějaké identitě? Existují v obci nějaké 

skupiny (např. starousedlíci X novousedlíci)? 

Novousedlíci využívají pouze služeb města, které potřebují, to jsou hlavně školy a školky. Jestli 

se tady profiluje taková nějaká zájmová starousedlická skupina, tak je to vždy v tu chvíli, kdy 

hájí něco proti něčemu. Posledních pár let to jsou Minice jako takové. Tam se spojili obyvatelé 

jisté části oblasti proti plánované rozvojové lokalitě, která tam má vzniknout. Je zajímavé, že 

větší  rozvojová lokalita u nádraží, která zasáhne daleko více lidí, takový rozruch nevyvolala. 
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V letech 2006 a 2010 jste kandidoval do kralupského zastupitelstva za ODS. Od roku 2014 

kandidujete za hnutí ANO 2011. Proč jste zvolil právě ANO 2011? 

Tak když si vzpomenete na ty první lidi, kteří dneska už dávno v ANO nejsou, jako například 

profesor Zlatuška nebo pan Komárek, tak základní myšlenky byly podle mě správné. Kam to 

postupně sklouzlo je věc jiná. Ale  ideje a myšlenky, na kterých hnutí ANO vzniklo vůbec nebyly 

špatné. A co se týká toho, že hnutí ANO je bráno jako nedemokratické a já nevím co všechno, 

zkrátka vše, co se kolem toho řeší, tak já vám mohu dát  jednoduchý příklad. Před čtyřmi lety 

místní kandidátku sestavoval Tomáš Pekárek a teď jsem ji sestavoval já. Návrh kandidátky 

schvaloval místní sněm, pak okres, následně kraj a centrála. Nikdo v té kandidátce neudělal 

jedinou změnu, jediné jméno, že by škrtnul, posunul, zkrátka nic. Tak, jak sem ji s kolegy 

připravil a předložil, tak byla i schválena. Nikdo nám do toho nikdy nepovídal, nenařizoval. 

Stejně tak jako program - jak jsme ho představili, tak byl schválen. Žádné pokyny odněkud, co 

smíme nebo nesmíme. Stejně i volební materiály, když tedy vynechám centrálu a to, co nám 

nabízí – nenutí. My využili jen prostor na nádraží. Všechno ostatní  je jen na nás a nemusíme 

program dávat někomu ke schválení.. Takže tahle volnost v rámci hnutí ANO funguje.   

Jak probíhá v Kralupech nad Vltavou koaliční jednání? Existují zde nějaké konflikty? 

Pokud ano, jaké jsou hlavní konfliktní body? Hraje tzv. ideologická vzdálenost 

jednotlivých subjektů nějakou roli? 

U prvního koaličního jednání v roce 2014 jsem nebyl. Tam jsem se dostal do zastupitelstva 

z nějakého devátého nebo osmého místa. V roce 2018 se s námi vůbec nikdo nebavil a bylo nám 

jen oznámeno, jak to bude. Jsem ale přesvědčený, že naše koalice ve funkčním období od roku 

2014 fungovala úplně bez problémů. V roce 2018 jsme skončili za Novou Vlnou a první tři se 

tehdy dohodli, přičemž nám bylo oznámeno, jak to bude fungovat. V roce 2022 jsem vedl 

vyjednávání o koalici já. To, že jako koaličního partnera upřednostňuji ODS se svým 

programem, je ve městě nebo lidem, kteří se kolem  pohybují, zřejmé. Jako vítězové jsme proto 

oslovili ODS. Pan Lesák dostal nějakou nabídku, kterou zkonzultoval se svým klubem nebo 

s kandidátkou jako takovou. Měli pak určitý požadavek na vylepšení nabídky, s čímž jsme 

nakonec souhlasili. Zároveň jsme ještě v pondělí seděli se zástupci Nové Vlny a těm  řekli, co 

jsme nabídli ODS a co požadujeme my. Od té doby jsem se  sešel ještě jednou s panem budoucím 

starostou, který mi řekl, že musí probrat vše s lidmi, kteří byli na kandidátce ODS. V tu chvíli 

už bylo jasné, že  žádná další spolupráce nebude a koalice vznikne úplně na jiném půdorysu, 

tedy bez nás. Řekne-li se Babiš, tak někteří lidé jsou na to jméno vyloženě hákliví. Myslím si, že 

pro někoho je to základní záminka k tomu, aby s vámi nespolupracoval.  Názory můžeme mít 
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různé, žijeme v demokratické společnosti. A někdo s vámi spolupracuje bez ohledu na to, jestli 

jste členem ANO, ČSSD, Trikolory. Někteří opravdu ne. To si myslím je prvek, který se tady 

objevil, tipl bych od roku 2018, a někteří ho systematicky protlačují stále více. Pro někoho je 

to otázka ideologie a ne toho, jací jsme a co chceme dělat. Jednoduchý příklad je současná 

Praha, tam je to šílené. 

Lze politický systém v Kralupech nad Vltavou charakterizovat jako soutěživý? Uplatňuje 

se zde princip vlády a opozice? Jaký je případně Váš názor na zdejší opozici? 

Zastupitelstvo jako takové spolupracuje. Všechny body, které nám přijdou přínosné a rozumné, 

podporujeme. Práce v opozici má jednu obrovskou výhodu, a to, že si můžete opravdu hlasovat 

podle svého svědomí. Nikdo vám neříkáme, že musíte něco podpořit. To tam prostě není a o to 

je to jednodušší. 

Má podle Vás blízkost hlavního města Prahy nějaký vliv na výsledky komunálních voleb 

v Kralupech nad Vltavou? Má nějaký vliv celostátní politika? 

Myslím si, že s Prahou to nemá nic společného. V Kralupech je dobrá ekonomická situace a lidé 

se mají dobře. Město se opravdu rozvíjí a spíše je to o jménech než stranách. Celostátní politika 

má ale samozřejmě na výsledek komunálních voleb vliv, což si můžeme letos komentovat 

na dvou příkladech, a to jsme my a STAN. 

V roce 2014 ANO získalo celkem 4 mandáty v zastupitelstvu a stalo se součástí koalice. 

Vy a Tomáš Pekárek (ANO) jste v letech 2014 až 2018 vykonávali funkce radních. Jak 

tuto zkušenost hodnotíte? 

Ta zkušenost je k nezaplacení. To bylo úžasné období. Koaliční jednání tenkrát vedl Tomáš 

Pekárek. Vím, že byly nějaké zákulisní tlaky, abych v radě neseděl. Tomáš si ale tenkrát prosadil 

mě. Ty čtyři roky vám otevřou oči a ukážou, jakým způsobem se město řídí, jakým způsobem 

funguje úřad, rada a všechno okolo. Takže ano, zkušenost k nezaplacení. Za tu děkuji, stále z ní 

vycházím a vím, jak se co připravuje nebo jakým způsobem se musí postupovat. Každý, kdo v té 

radě jednou seděl, tak získá opravdu zkušenost na celý život. 

V roce 2018 získalo ANO v Kralupech opět 4 mandáty, ale nestalo se součástí koalice. Proč 

k tomu podle Vás došlo? Fungovala koaliční spolupráce v předchozím období? 

Nová Vlna je určitým způsobem, například personálně, propojená se starosty a nezávislými. 

Každý, kdo kralupskou politiku sleduje, tak to vidí. Když se podíváme na způsob vedení 
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kampaně, na grafické zpracování kampaně, na vyjadřování, na lidi na kandidátkách, kdy 

na jedné straně je manžel, manželka, přítel, přítelkyně, tak je to vcelku logické. Proč by pak při 

tomhle vzájemném propojení a důrazu na téměř identický program volili ANO, když mohou 

volit jako svého partnera, někoho, s kým jsou si ideologicky a samozřejmě i lidsky blíže, protože 

se mezi sebou víceméně znají. Pochopitelně z toho pak vychází to, co se stalo v letech 2018 

a 2022. V roce 2018 to bylo docela evidentní i přes to, že se někdo snažil předstírat, že to tak 

není. 

Ve volbách v roce 2022 ANO kandidovalo v koalici společně s ČSSD a Trikolorou. Proč 

jste zvolili zrovna tuto spolupráci? Proč ANO nekandidovalo samostatně jako 

v předchozích letech? 

Protože když se podíváte zrovna na výsledek sociální demokracie v Kralupech, tak by to byla 

škoda, protože osloví 4 - 4,5 % voličů. Navíc konkrétně s paní Smejkalovou se známe dlouhá 

léta, jak já, tak Tomáš Pekárek, a proto jsme jim nabídli místa na kandidátce. Stejně tak to bylo 

s Trikolorou, kdy opět někdo tvrdí bůhvíjací jsou to extrémisti a  nevím co všechno. Na rozvoj 

a problémy Kralup však máme stejný názor Je to ale normální demokratická strana. Procházejí 

volebním kláním. Chtěli jsme touto cestou nabídnout možnost jít k volbám i lidem, kteří 

v Kralupech k volbám nechodí. Volební účast je tristní. Chtěli jsme přitáhnout více voličů. Co se 

týče volebního programu, tak jsme se několikrát sešli. To nebylo tak, že bychom se v pondělí 

rozhodli a v úterý šli do té volební koalice. Vzhledem k tomu, že shoda na prioritách byla, tak 

proč ne. 

V roce 2022 ANO sesadilo z pomyslného trůnu STAN, kteří v Kralupech opakovaně 

vítězili od roku 2010. Co podle Vás stálo za tímto úspěchem? Na jaká témata jste se 

v kampani zaměřili? 

Tak jasně, že všichni budou říkat, že za tím úspěchem stál Andrej Babiš a hnutí ANO. S tím 

nemám problém a můžu s tím i souhlasit, že  poptávka a ANO jako značka nějaké hlasy přinesla. 

Odborníci říkají, že značka vám v komunálních volbách přinese polovinu toho, co máte 

celostátně. Takže jestliže se podíváme na výsledky parlamentních voleb, tak je to půlka z třiceti 

procent. Za úspěchem tedy nestojí jen značka. Podíváme-li se na preferenční hlasy, tak první 

skončil Vojtěch Pohl, druhý jsem byl já, třetí byl pan Filip Prantl a čtvrtý byl Tomáš Pekárek. 

Tím je jasně vidět, že nás volilo minimálně 300 lidí, kteří nevolili ANO jako takové. To je 

ocenění mé práce ve městě, v ZM, ale i ostatních. Pan Filip Prantl. To je malý živnostník, který 

sportuje a lidi vědí, jaký je a jaká je za ním práce, přičemž nekoukají na to, jestli je v ANO nebo 
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ne. V první řadě jsme vedli slušnou kampaň. Slušnost byla moje priorita. Jsem autorem celé  

kampaně, kompletně od začátku do konce a také jsem za ni plně zodpovídal Jen  panel 

na nádraží byl centrální. Všechno ostatní byla  moje práce a tak jak jsem to navrhnul a předložil 

klukům, tak to bylo vlastně schválené. Program, návrh grafiky materiálů pro profesionálního 

grafika, roznos, termíny roznosu, no prostě všechno. Z našich setkání vyplynula hlavní témata 

kampaně. Měli jsme dvě  hesla - moderní město a promyšlený rozvoj města. Můžeme se bavit 

o tom, co si pod tím kdo představuje. Promyšlený rozvoj města pro mě znamená, že když mi teče 

do baráku, tak si nebudu stavět nový barák, ale opravím ten starý. To je pro mě například 

problém nové haly. Jestliže mám problém na plaveckém bazénu a na zimáku, tak plánovat další 

stavbu mi v tuto chvíli přijde nelogické. Vyhraňovat se proti tomu, že budeme podporovat 

rozvojovou lokalitu u nádraží, mi opět přijde nelogické. Ta výstavba je přece rozložena 

minimálně do deseti let. K tomu se průběžně vyvíjí a rozvíjí ostatní služby. A pokud někdo 

podmiňuje rozvoj výstavby tím, že nejdřív musíme mít obchvat, tak pokud si uvědomíme, že když 

to tedy dobře dopadne, tak obchvat budeme mít za deset let. Měli bychom začali stavět byty za 

patnáct let? Do té doby město zakonzervovat? Tak to jsou věci, na kterých jsme se se sociálními 

demokraty a Trikolorou  bez problémů shodli. Vím, že se lidem bude  líbit, kdybych vykřikoval 

postavíme novou halu za každou cenu. V kampani jsme sociální sítě v podstatě vynechali. My 

jsme měli dvakrát roznos letáků, závěrečný dopis pro oslovení voličů. My to máme vcelku 

jednoduché, protože co se týká ANO, tak vám dost lidí řekne, jo to my vás podpoříme, ale 

nechtějte to nahlas. Koupili jsme si také dvě plochy u kovošrotu při vjezdu do města a na ně 

jsme vyvěsili dva bannery o tom, že tady bude společná kandidátka ANO, ČSSD a Trikolora. 

Když jsme je měsíc před volbami sundali a nahradili je bannery s našimi obličeji, tak je do rána 

někdo uřízl. Nezůstalo tam nic a jakmile jsem na to upozornil na sociálních sítích, bylo vidět, 

že nás naši političtí soupeři sledovali, protože následovala okamžitá reakce, že jsme si to udělali 

sami, aby se o nás zase mluvilo. Vrchol ubožáctví. Můžu si o tom jen myslet, kdo to udělal 

a proč, ale to je všechno.   

I přes vítězství ve volbách ANO a nezávislí s podporou ČSSD a Trikolory nakonec skončili 

v opozici. Jaký na to máte názor? 

Spoustu lidí mi řeklo, že už k těm volbám ani nepřijdou, že to je prý vrchol prasárny, když tedy 

budu citovat, a že volby postrádají jakýkoliv smysl. Někteří lidé tomu nechtěli ani věřit, že to je 

vůbec možné. Jiní zase  říkají, že nás musí volit ještě více. Více hlasů ale bylo takových, že už 

se na to vykašlu, že to nemá cenu. 
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V roce 2022 byla utvořena stejná koalice jako v roce 2018. Co z toho podle Vás plyne? 

Co z toho plyne? Že politika je věcí, kde se nemožné stává možným. Říkám, že každý, kdo 

sledoval zastupitelstvo poslední rok před volbami, musel přeci vidět, jak stávající koalice 

fungovala. 

Myslíte si, že mezi ODS, STAN a Novou Vlnou existovala nějaká předběžná dohoda? 

Co se týče roku 2018, tak nemám tušení. V roce 2022 předvolební dohoda podle mého názoru 

neexistovala, je to ale jenom můj dojem. Stejně tak jsem přesvědčený, že vzhledem k návratu 

silné figury zpět do kralupské politiky bylo vcelku jasné, že se domluví. Pan Holeček má 

samozřejmě spoustu politických zkušeností a ta jednání určitě dokáže vést. 

Jaký je Váš názor na poměrně nízkou volební účast v Kralupech nad Vltavou? 

Lidi to nezajímá. Zajímá to jen pár lidí a je smutné, že když se na to podíváme, jaké pravomoci 

v rámci republiky má prezident a jaké pravomoci v rámci města má rada města, zastupitelstvo, 

starosta, tak že volit prezidenta přijde 70 % lidí a volit si vlastní představitele města přijde 

pouze 35 %. Lidi to prostě nezajímá. Když se potom podívají na výsledek koaličního jednání 

a výsledek voleb a vidí, že vítěz skončí mimo koalici, tak co si o tom řeknou? Že to nemá smysl. 

A to samé si říkám já dneska, má to smysl? Když čekáte, kdy objevíte obálku s pomluvou, když 

nevíte, co  si na vás kdo vymyslí na sociálních sítích a tak dále. Žádný hrdina nepřijde, aby vám 

to řekl do obličeje. Když vám na bannery druhý den napíší, estébák, přisluhovač komunistů a já 

nevím co všechno. 

Jak byste obecně zhodnotil vývoj města v posledních letech? Co se Vám na rozvoji obce 

líbí? Udělal byste případně něco jinak? 

Já si myslím, že město jde dopředu správným směrem a všechno je to jen o těch prioritách, 

o kterých se bavíme. Městu se daří získávat dotační tituly, je pořád více a více zelené, čisté.. 

Pak se bavíme opravdu o velkých prioritních věcech, jestli pivovar zbourat nebo nezbourat, to 

už samozřejmě bylo rozhodnuto. Jestli se pouštět do nových velkých investic nebo opravdu 

spravovat svůj majetek. To jsou takové nuance, ve kterých se neshodnete. Pokud se podíváte na 

program zastupitelstva, tak většina bodů není úplně podstatná pro směrování města. 

Samozřejmě pro konkrétního občana je to záležitost důležité, to bez řečí, ale na zásadních 

věcech by se měla najít jasná shoda celého zastupitelstva. 
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Máte v rámci strany nějaká předběžná jednání, když se v zastupitelstvu hlasuje 

o důležitých záležitostech? 

K některým věcem se dopředu sejdeme, ano. Ale vzhledem k tomu, že koalice má čtrnáct hlasů, 

tak pokud si to chce prosadit, tak si prosadí. My si můžeme hlasovat opravdu podle svého 

přesvědčení. Za čtyři roky za námi nebyl nikdo, kdo by řekl abychom hlasovali určitým 

způsobem. Tak jako se s námi nebavila koalice minulé čtyři roky, tak nepředpokládám, 

vzhledem k síle, jakou mají teď, že by se něco změnilo. 

Jaké jsou Vaše priority a cíle ve volebním období 2022 – 2026? 

Já budu podporovat to, co jsem vždy podporoval, tedy z mého pohledu dobré věci pro 

budoucnost města. Například bytovou výstavbu a dopravu. 
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9 Rozhovor č. 09 se Stanislavem Hejdukem (KSČM) 

Rozhovor proběhl dne 4.2. 2023 v Kralupech nad Vltavou. 

Jaké jsou podle Vás v současné době hlavní problémy města Kralupy nad Vltavou? 

Je možné tyto problémy nějakým způsobem řešit? 

Všechny problémy se nechají řešit. Hlavní problémy jsou v současné době spojeny s rozvojem 

města, zejména v oblasti zdravotní péče a školství. Neustále se tady opakuje také problém 

dopravy, který je dlouhodobě spíše neřešený než řešený. Trochu se tady vyskytuje problematika 

nedostatku sportovního vyžití pro mladé lidi, takže se uvažuje o výstavbě nové sportovní haly. 

V nejbližší době se bude realizovat přestavba pivovaru na kulturní centrum, aby tady byly lepší 

možnosti vyžití volného času. V neposlední řadě je tu trochu i bytová problematika, která se 

také ze strany města moc neřeší. Spíše se to řeší pomocí developerů a výstavby soukromé.   

Jaká je nyní situace ohledně plánovaného obchvatu? Došlo k nějakému pokroku? 

Určitě se to svým způsobem posunulo. V podstatě teď probíhá posouzení na životní prostředí. 

Ta stavba bude pokračovat směrem na propojení za Kralupy na karlovarskou dálnici. Trochu 

jsou tam problémy u jedné vesnice, kde vlastníci pozemků s obchvatem nesouhlasí a trochu se  

to tedy protahuje, ale snad se to vyřeší. Jinak projektově by ta etapa kolem Kralup měla být už 

připravena. Vzhledem k tomu, že to musí být děláno všechno dohromady, aby to nebylo 

na škodu věci, protože pokud by se udělal obchvat Kralup, tak na Tursku by se to začalo sjíždět 

na starou silnici a v podstatě se ty vesnice ucpou. Musí se to proto řešit jako celek. 

Předpokládám, že by se posuzování mohlo během dvou let dokončit a mohlo by se začít něco 

realizovat. 

Velkým tématem je v současné době výstavba bytů u nádraží. Jaký je Váš názor na tuto 

problematiku? 

Domnívám se, že v Kralupech je potřeba uvažovat s další výstavbou velice rozumně, protože 

jak jsem už nastínil v úvodu, chybí tady infrastruktura a není možné postavit další sídliště pro 

tisíc lidí s tím, že by zároveň nebyly zajištěny další služby pro ně. Trochu jsem měl v minulosti 

problémy s lokalitou u nádraží, kde se mi to zdá zbytečně přehuštěné, ale je to prostě záměr 

developera na tom vydělat co nejvíc, což je tedy dnes pro developery nejpodstatnější, protože 

ti na to nekoukají z hlediska města, ale z hlediska vlastního zisku. Podle mě je podobná situace 

i v lokalitě Minice, kde je plánována velká výstavba, ale spíše menších domů. Je to potřeba 

svým způsobem regulovat. V současné době máme dost pozemků, které jsou určeny pro výstavbu 
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a které ještě nejsou zastavěny. Spíše bych ale upřednostňoval nejdříve dokončit tyhle stavby 

v lokalitách, kde je to už schválené. Snaha města je donutit developera, aby tam postavil aspoň 

nějaký obchod, restauraci nebo něco takového, aby se zkrátka mělo kam jít. Velkou snahou je 

také zřídit alespoň mateřskou školku, na což developeři jakžtakž slyší. S velkou školou je to 

trochu problém, protože musí být odsouhlasena ministerstvem školství a musí naplnit určitou 

kapacitu žáků, aby to splňovalo podmínky, takže uvidíme jak se to bude vyvíjet dál. 

V kralupské komunální politice jste již řadu let hlavním představitelem KSČM. Jak 

vnímáte působení této strany ve městě? 

No, vzhledem k tomu, že jsme v podstatě celou dobu od roku 1990, kromě asi jednoho volebního 

období, byli vždy v opozici, tak jsme se snažili nebýt opozicí, která bude všechno hanit a všechno 

rozbíjet. Snažili jsme se být konstruktivní opozicí, to znamená dobré myšlenky podpořit 

a některé náměty, které se nám nelíbily, naopak zkritizovat. Někdy se nám podařilo i nějakým 

způsobem upravit některé záležitosti. Vcelku jsme jako opoziční strana svou úlohu plnily 

a plníme dodnes, byť už jen v omezeném množství, protože máme nyní jen jeden mandát. Určitě 

to ale nevzdáme a díky tomu, že máme zastoupení v odborných komisích a výborech v podstatě 

určitý vliv na dění ve městě stále máme a budeme toho využívat i nadále. 

Od roku 1994 měla KSČM i přes dobré volební výsledky zastoupení v radě města pouze 

v období 2002 – 2006. Jak vnímáte tuto skutečnost? 

Je to dané celostátní politikou. Postoj vůči komunistické straně je tady ve městě naprosto 

shodný s postojem všech ostatních politiků v rámci celé České republiky. I když na úrovni naší 

komunální politiky jsme v kontaktu a komunikujeme spolu, tak žádná z těch dosavadních, řekl 

bych vládních, stran na úrovni města s námi do nějaké bližší koaliční spolupráce nechce jít. 

Jako příklad bych uvedl případ z jednoho pracovního jednání zastupitelstva, kdy jsem měl 

určitou připomínku k výstavbě centra města. Nikdo můj názor během jednání nepodpořil 

a teprve po skončení jednání za mnou přišli zástupci STAN  a Nové Vlny a říkali, máš pravdu, 

já bych tě klidně podpořil, je to dobrá myšlenka…, ale bohužel se  k tomu nikdo veřejně 

nepřihlásí. 

Z jakého důvodu došlo v roce 2003 k odvolání městské rady? 

Co se týká rekonstrukce rady, tak tam byly velmi rozdílné názory na vedení města, které později 

přerostli i do osobních střetů. Na návrh starosty potom byla rada odvolána a zvoleno nové 

složení. 
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Je zde ve městě nějaká osoba či představitel, který je proti tomu být v koalici s KSČM? 

Veřejně to nebylo nikde deklarované, ale z osobních kontaktů vím, že jo. Je zde averze vůči 

komunistické straně a vůči levici jako takové. 

KSČM má od roku 1994 v Kralupech nad Vltavou nejsilnější kontinuitu kandidatury. 

Na základě jakých kritérií vybíráte nové potenciální kandidáty? 

Vzhledem k tomu, že naše členská základna rychle stárne, tak musíme nějakým způsobem získat 

nové mladší kandidáty. Snažíme se oslovovat lidi ze svého okolí a známé, o kterých víme, že k té 

levicové straně mají nějaký vztah. Ne pokaždé se nám to ale daří. Některé ty nové tváře se na 

kandidátce objevují v posledním období. Nyní jsme se dohodli ne tak úplně se Stranou zelených, 

ale s takovou jejich formací, na určité spolupráci, protože se tato formace jeví jako levicová. 

V některých pasážích se můžeme rozcházet, ale v tom základním se shodujeme. Snažíme se to 

nějakým způsobem oživit a pokusit se natáhnout do komunální politiky mladší lidi. 

Jak byste zhodnotil předešlé volební období (2018 – 2022)? Co se podle Vašeho názoru 

zastupitelstvu podařilo a co naopak ne? Objevily se nějaké konfliktní body? 

Já si myslím, že když vezmu toto čtyřleté období, tak bylo poměrně úspěšné co se týká rozvoje 

města. Třecím bodem byla výstavba u nádraží, kde jsme se dohadovali dva roky, zda vůbec 

podpořit  tuto myšlenku. Velmi jsem byl zklamán přístupem vedení města ke zrušení učiliště 

tady v Kralupech, protože tam nevyvinulo vůbec žádnou aktivitu, i když jsme na to upozorňovali. 

Určité dluhy vidím také v tom, že je potřeba investovat do obnovy, rekonstrukce a oprav 

sportovišť. Vcelku si ale myslím, že ty čtyři roky můžu hodnotit kladně. 

Na jaká témata se Vaše strana zaměřila v předvolební kampani? Jakou formu kampaně 

jste zvolili? 

Oproti minulým letům jsme se snažili, protože chceme oslovit ty mladší, kampaň trochu 

pozměnit. Samozřejmě jsme využili dosavadní zkušenosti, tedy letáčky, kontaktní kampaň 

v ulicích a tak podobně. Navíc jsme ale využili právě už i nové metody, to znamená sociální sítě 

jako je facebook a internet. Otázkou je, do jaké míry se nám to povedlo. Já si myslím, že svým 

způsobem ano. Byť jsme ve volbách neměli perfektní výsledky, tak ale v porovnání s okolními 

městy naší velikosti máme alespoň svého zástupce v zastupitelstvu, což se ne všude podařilo. 

Musíme hledat nové trendy, protože dneska už takové ty klasické věci jako noviny a letáčky tolik 

mladší lidi neosloví. Ti jsou spíše zaměřeni na sociální sítě. V rámci našeho sdružení si kampaň 
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připravujeme převážně sami. Požádali jsme i jednoho našeho člena komise, který se  v tom lépe 

orientuje po technické stránce a při natáčení videoklipu jsme spolupracovali s místními lidmi. 

Jaký máte názor na průběh předvolební kampaně? Došlo v této souvislosti mezi 

politickými subjekty k nějakým konfliktům či kontroverzím? Pokud ano, tak proč? 

Co já vím, tak byly poničeny některé billboardy, které visely po městě. Nám se to letos nestalo, 

nám nikdo nic nezničil, i když minule jsme měli některé billboardy pořezané, zničené a strhané, 

ale v letošním roce naší straně ne. 

Byl postupný úpadek KSČM v Kralupech nad Vltavou důvodem k tomu, že jste 

ve volbách v roce 2022 kandidovali v jiném uskupení pod názvem Kralupská levice, 

Zelená alternativa a nezávislí? Proč jste zvolili tuto formu kandidatury? 

Hlavním důvodem bylo natáhnout tam mladší lidi, kteří  třeba nemají takovou důvěru 

v komunistickou stranu. Snažili jsme se to nějakým způsobem eliminovat. Samozřejmě je to 

i snaha levici, která je bohužel v této republice a v tomto městě roztříštěna, nějakým způsobem 

sjednotit. Jelikož se pravice dala dohromady, tak se snažíme v Kralupech vytvořit nějakou 

alternativu. To samé, co vzniklo na centrální úrovni státu, tak totiž vzniklo i v Kralupech. 

Jak vnímáte výsledek voleb z roku 2022? Měli jste vyšší očekávání? 

Doufal jsem ve větší zastoupení. Doufal jsem, že získáme alespoň dva nebo možná i tři mandáty. 

Bohužel to tak nedopadlo, takže máme akorát jednoho člena v zastupitelstvu. 

Jak probíhala po volbách v roce 2022 koaliční jednání? Oslovil Vás některý politický 

subjekt s nabídkou spolupráce? Existovala mezi ostatními subjekty nějaká předběžná 

dohoda? 

Spíše to bylo obráceně. Já jsem se snažil jednat s vítězem voleb, což bylo hnutí ANO, které se 

naopak snažilo oslovit pravicové strany, což se jim svým způsobem vymstilo. Domnívám se, že 

už těsně po volbách byla ta dohoda současné koalice nějakým způsobem domluvena. 

V roce 2022 byla utvořena stejná koalice jako v roce 2018. Co z toho podle Vás plyne? 

Byť se trochu změnily pozice stran ve funkcích starosty a místostarostů, tak vzhledem k tomu, 

že se nedohodly s ANO a zůstává tam jistá averze vůči tomuto hnutí ze strany toho pravicového 

spektra, tak se zkrátka dohodli takto a pokračují v tomto složení. 
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Jaký je Váš názor na skutečnost, že vítěz voleb z roku 2022 (ANO a nezávislí s podporou 

ČSSD a Trikolory) není součástí koalice? Je pro to nějaký důvod? 

Podle toho, jak slyším názory občanů v Kralupech, protože se se spoustou lidí znám, tak jsou 

docela zklamaní, protože chtěli trochu jiné složení na radnici, Chtěli trochu jiný směr. Bohužel 

kvůli tomu, že se ANO nebylo schopné domluvit se středolevicovým proudem, tak to dopadlo, 

tak, jak to dopadlo. Je to svým způsobem možná i na škodu věci, mohlo tady dojít k určité změně 

ve vedení města. 

Jaký je Váš názor na poměrně nízkou volební účast v Kralupech nad Vltavou? V roce 

2022 byla ve srovnání s rokem 2018 opět nižší. 

Myslím si, že rozhodující je i blízkost Prahy a ovlivnění pražským stylem života. Takový ten 

názor, že prostě stejně nic nezměním, tak proč bych tam chodil. Je to trochu chyba, protože lidi 

si musí uvědomit, že když se nezúčastním takovýchto akcí, ať už jsou to volby do čehokoliv, tak 

potom ten směr bude stále stejný. Například kdyby tady byla větší účast, tak třeba bychom mohli 

získat více hlasů. Možná ano, možná ne. Třeba by to pak dopadlo úplně jinak. 

Jaké jsou Vaše priority a cíle ve volebním období 2022 – 2026? 

No, máme tady několik směrů. Jelikož jsme se dohodli se zelenými, tak je to třeba ekologie, 

snaha zachovat, snažit se o udržitelný rozvoj, vysazovat zeleň a stromy, ale aby to mělo nějaký 

smysl a význam. Další naší snahou je samozřejmě problematika nedostatku lékařů, nedostatku 

infrastruktury, jak jsem o tom již hovořil. Nějakým způsobem regulovat rozvoj města. To jsou 

priority, které máme. 

Budete kandidovat i v následujících komunálních volbách? 

Chceme nějakým způsobem udržet toto uskupení. Toto byl první pokus, tak uvidíme, jak se to 

osvědčí. Rádi bychom získali více mandátů a větší vliv na dění ve městě. A co se týká mojí osoby, 

tak už jsem taky pomalu jeden z nejstarších zastupitelů, takže uvidím a předpokládám, že už 

bych taky mohl skončit. 
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10 Rozhovor č. 10 s Petrem Holečkem (STAN) 

Rozhovor proběhl dne 14.2. 2023 v Kralupech nad Vltavou. 

Jak jste se dostal k politice? Jaké byly vaše motivy, cíle a očekávání? 

Já jsem se dostal k politice až v roce 1989, když se tady měnil režim. Tehdy jsem vlastně byl 

osloven některými známými z Kralup, jestli bych nechtěl pracovat v Občanském fóru, které tady 

vznikalo. Takže jsem se do toho jako kantor trochu politicky namočil a byl jsem vlastně 

v prosinci 1989 kooptován do rady města. Tehdejší rada města vlastně skončila, byla jí 

vyjádřena Občanským fórem nedůvěra, a tehdejší předseda národního výboru Koutný byl 

ve funkci ponechán, ale do rady byli kooptováni právě lidi z Občanského fóra. Já jsem se tam 

dostal za kralupské pedagogy a pak když byly řádné volby v roce 1990, tak jsem kandidoval 

právě za Občanské fórum a byl jsem tak zvolen do městského zastupitelstva. Takto jsem se tedy 

dostal k politice a bylo i proto, že jsem tehdy cítil, že se mění systém. Byl jsem rád, že ideály 

zvítězily, a chtěl jsem se na tom jako mladý člověk podílet ve městě, kde jsem se narodil. 

Během své dlouholeté kariéry v komunální politice jste kandidoval hned za několik 

různých stran/hnutí. V roce 1994 za ODS, v letech 1998 a 2002 za Unii svobody, v roce 

2006 za Volbu pro město a od roku 2010 je Vaše jméno spjato se STAN. Dokázal byste 

popsat, z jakého důvodu jste přecházel mezi těmito politickými subjekty? 

Tak to je dobrá otázka, protože to, co tady bylo vyjmenováno, vypadá jako kdybych byl politický 

turista, ale ono to tak není. V roce 1994, kdy jsem kandidoval jedno volební období za ODS, to 

bylo vlastně tím, že Občanské fórum končilo a rozdělilo se na ODS a ODU. Já jsem tehdy tady 

ve městě cítil jako větší sílu a zároveň jsem byl i osloven ODS, jestli bych za ně nekandidoval, 

což jsem tedy udělal. Pak vlastně po těch čtyřech letech, ono také záleží na lidech, se kterými 

spolupracujete, jsem se s lidmi, kteří tu byli za ODS necítil úplně komfortně, a proto jsem 

kandidoval za Unii svobody. Teprve až na závěr za STAN, což bylo tehdy uskupení, které nově 

vznikalo. Já jsem vždy byl  takový mírně liberálně pravicový člověk, takže jsem hledal uskupení, 

které by mi vyhovovalo, a ti nově vzniklí Starostové byli vlastně z toho nejblíže mému nazírání 

na politiku. 

Jaké jsou podle Vás hlavní veřejné či politické problémy města Kralupy nad Vltavou? 

Je možné tyto problémy nějakým způsobem řešit? Brání něco jejich řešení? 

Těch problémů je několik a já jsem se je pokoušel řešit mnoho let. Některé jsou řešitelné v rámci 

komunální politiky a některé jsou řešitelné v rámci celostátní politiky. Teď aktuálně se řeší 
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nejvíce doprava, parkování, projíždění městem a historicky je to pochopitelně obchvat města, 

který město už mnoho let potřebuje, který nám tady kraj i stát slibuje, ale z mnoha důvodů 

k němu zatím ještě nedošlo. Vedení města a úřad se o něj snaží mnoho let, ale je to problém, 

který nemůžeme my sami úplně vyřešit. Samozřejmě jsou i jiné problémy, ale těch už je méně 

nebo je nějakým způsobem řešíme. V devadesátých letech to bylo hodně i bydlení, když se 

nějakým způsobem privatizoval bytový fond. Všechny ty paneláky patřily městu nebo Kaučuku. 

To se prodávalo naštěstí těm, kteří tam v té době bydleli, takže to bylo prima. Pak jsme řešili, 

že tady nebyly téměř žádné občanské společnosti. Byli tu jen fotbalisté, hokejisté a tenisti, ale 

nějaké spolky tady komunisti nikdy nedovolovali. Sokol v podstatě působil jako tělovýchovná 

jednota. 

Má podle Vás blízkost hlavního města Prahy nějaký vliv na výsledky komunálních voleb 

v Kralupech nad Vltavou? Má nějaký vliv celostátní politika? 

Tak myslím si, že více ta celostátní politika. Praha na to moc vliv nemá, ač je blízko, tak Praha 

si volí podle sebe. Myslím si, že čím je město menší tak tím více volí osobnosti a tváře, ale 

ve městě velikosti Kralup nad Vltavou se už občané hodně rozhodují podle celostátní politiky. 

Takže je to ovlivněno různými politickými kauzami nebo tvářemi, které jsou na špičce těch 

politických stran. 

Jaký je Váš názor na dlouhodobě nízkou volební účast v Kralupech nad Vltavou? 

Já to hodně srovnávám s Neratovicemi nebo Mělníkem, což jsou města tady okolo nás. Mělník 

má vždy trochu vyšší volební účast a Neratovice mají naopak o dost nižší volební účast. My se 

pohybujeme v tom prostředku. Já si to nijak nevysvětluji. Žijí tady lidé, kteří jsou spokojeni 

a chodí volit, jsou tu lidé, kteří jsou nespokojeni a chodí volit, ale je tady pak i hodně lidí, kteří 

jsou nespokojeni a volit nechodí. Tak to je prostě ve všech městech. My tak výrazně pod 

celostátním průměrem nejsme, abych se tím nějak zabýval. 

Jak probíhá v Kralupech nad Vltavou koaliční jednání? Existují zde nějaké konflikty? 

Pokud ano, jaké jsou hlavní konfliktní body?  

Začnu od konce - konfliktní body tady nejsou. Když se podíváme na volební programy všech 

politických stran, tak vnímají kralupské problémy všechny stejně. Tam se nenajde u těch 

normálních politických stran něco, co by výrazně vyčnívalo. Problémy města si tady všichni 

uvědomují. Koaliční jednání probíhají většinou okamžitě po volbách. Strany a hnutí 

pochopitelně zvažují své možnosti, svoje síly, svůj počet zastupitelů. Vždy to probíhalo tak, že 
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jsme se, alespoň co si pamatuji, většinou dohodli hned po volbách, ale pak pochopitelně ještě 

vždy dochází o přetahování, ať už je to o počet lidí v radě, kteří tam budou, nebo i o jména, 

protože se tady všichni známe a snažíme se spolupracovat. Ale jsou třeba i jména, která jsou 

pro stranu nějakým způsobem těžko uchopitelná nebo neakceptovatelná. 

Hraje tzv. ideologická vzdálenost jednotlivých subjektů při koaličním jednání nějakou 

roli? Například KSČM téměř vždy zůstává v opozici… 

Tak to je docela principiální záležitost, která právě vychází z té celostátní politiky, že pro nás 

je tady subjekt komunistické strany politicky neuchopitelný. Na druhou stranu, jak jsem již říkal, 

se tu všichni známe a i já s panem Hejdukem vycházím velmi dobře a oceňuji jeho práci pro 

město. V podstatě se přátelíme a nemáme spolu žádné problémy. Tam jde ale spíše o to, že 

vstoupit do koalice se subjektem KSČM je pro nás, tedy ty ostatní strany, téměř nemožné. 

Lze politický systém v Kralupech nad Vltavou charakterizovat jako soutěživý? Uplatňuje 

se zde princip vlády a opozice? Jaký je případně Váš názor na zdejší opozici? 

Já myslím, že se na to příliš nehledí. Třeba nyní nebo i v minulých obdobích zástupci ANO, bez 

kterého jsme vlastně vytvořili koalici, podpořili téměř vždy cíle a záměry vládnoucí koalice. 

Tady ve městě to vidím pozitivně, protože tu není žádná opozice, která by házela vedení města 

klacky pod nohy. Vždy se nějakým způsobem dohodneme. 

Které politické subjekty uzavřely koalici v roce 1994? 

V roce 1994 uzavřely koaliční dohodu všechny strany kromě KSČM a ČSSD. 

V roce 1998 uzavřelo koalici 5 z 8 politických subjektů. Součástí koalice tehdy byla ODS, 

KAN, ODA, KDU-ČSL a SNK ,,Za nemocnici“. Proč tehdy nebyla součástí koalice také 

Unie svobody, za kterou jste kandidoval Vy? 

No, bylo to z toho důvodu, že my jsme se v této době nějakým způsobem vyhrazovali proti vedení 

města. Oni nás tehdy do toho vedení nepustili, i přes to, že jsme měli i poměrně dobré volební 

výsledky. Oni vlastně navazovali na to vedení z roku 1994 a prostě nás už ani neoslovili. Možná, 

že to byly trochu i osobní neshody. Ono to tam také bylo malinko zamíchané tím, že tam byli ti 

tři lékaři z SNK Za nemocnici, kteří tam tehdy vstoupili vyloženě z osobních důvodů, protože 

nechtěli, aby se privatizovala nemocnice. Proto tam tedy byli, aby se tomu pokoušeli zamezit. 

My jsme se ale domnívali, že nemocnice užírala velké množství peněz z městského rozpočtu a že 

udržet ji by pro město znamenalo mít na noze velký finanční balvan. Ti doktoři ale řekli, 
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že pokud vládnoucí koalice podpoří, aby se nemocnice neprivatizovala, že se k nim připojí. 

Takže vlastně oni vstoupili do té koalice a nás už zkrátka nepotřebovali. 

Které politické subjekty uzavřely koalici v roce 2002? V radě města měli zastoupení 

členové US-DEU, KAN, ČSSD, KSČM a VPM. ODS tehdy jako vítěz voleb nezískala ani 

jedno místo v radě města. Z jakého důvodu? Existovaly zde nějaké neshody? 

Bylo to tak. Tyto volby byly opravdu hodně ovlivněny povodněmi v roce 2002. Lidé tehdy, 

někteří možná i nespravedlivě, vyčítali tehdejšímu vedení města, že ty povodně dopadly tak, jak 

dopadly. Na druhou stranu je fakt, že tehdejší vedení města bylo hodně neviditelné a nečitelné 

a město těmi povodněmi hodně utrpělo. Takže když proběhly volby v tom samém roce, tak si to 

tehdejší vedení docela odneslo. ODS sice vyhrála, ale ty ostatní strany nebyly vlastně spokojeny 

s tím, jak to celé místostarosta i starosta řešili. Když poté vlastně vznikala nová koalice, tak 

jsme ODS k sobě nevzali. Měli jsme k ní velké výhrady, a proto se tehdy vedení města utvořilo 

tímto způsobem. V podstatě KAN pod vedením pana Rynta tam zůstal jen proto, že se tam 

pokoušel udržet již čtvrté období. Vlastně jim ani nevadilo s kým v tom vedení města budou. 

Na zapojení KSČM tehdy trvala ČSSD. Pak se to ale v průběhu volebního období rozpadlo 

a úplně se to změnilo. ODS se poté domluvila s jinými subjekty a nás z té rady zastupitelstva 

vyloučili. 

Z jakého důvodu došlo v roce 2003 k odvolání rady města, ve které jste tehdy zasedal? 

Proč v nově zvolené radě již nebyli zástupci US-DEU a VPM? 

Tam velkou roli hrála osobnost pana Veselého, který byl hodně kontroverzní. Jako úspěšný 

podnikatel a poměrně movitý člověk měl u normálních lidé spíše horší pověst, ale zase při 

povodních toho pro město hodně udělal. Potom měl právě s panem starostou Ryntem v průběhu 

volebního období i nějaké osobní roztržky. Proto pan starosta přeskočil a domluvil se s tou 

ODS, přičemž nás, tehdy jako Unii svobody, vlastně z vedení města vyšachovali. To byl ten 

důvod, proč byla odvolána z rady Unie svobody.  

Proč byl v letech 1998 a 2002 zvolen starostou Pavel Rynt? Klub angažovaných 

nestraníků, za který Pavel Rynt kandidoval, získal v těchto letech vždy jen 2 mandáty. 

Proč nebyl starostou zvolen někdo z nějakého silnějšího subjektu? 

Na to by jste se měl spíše zeptat asi jeho. Když se ale podíváme na složení těch rad 

z předcházejících období, tak tam prostě byli lidé, kteří s ním spolupracovali. Možná věděli, co 

od něj mohou očekávat, a on věděl, co může očekávat od nich. Takže možná i z tohoto důvodu. 
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Podle mě tam vždy existovala dohoda mezi ODS, KAN a ODA o tom, že on tady bude tou 

výraznou tváří a starostou. Pak tam byla osoba pana Kaňky, který byl vždy v čele ODA, ale 

když byl zvolen, tak se vždy mandátu vzdal a stal se tajemníkem. Dohoda možná byla taková, 

že pokud budou Rynt a ODS ve vedení města, tak se Kaňka jakožto představitel třetího subjektu 

vzdá mandátu a bude tajemníkem. Aby vlastně byl jedním z lidí, kteří řídí chod města. 

V roce 2006 vznikla koalice zahrnující Volbu pro město, ČSSD a hnutí PRO KRALUPY. 

Proč jste se tehdy jako vítězná strana rozhodli pro spolupráci s ČSSD? Proč jste do koalice 

přibrali PRO KRALUPY, a ne Klub angažovaných nestraníků? Proč například nedošlo 

pouze ke spojení VPM a ODS? Měla ODS moc velké požadavky?  

To jsme pořád u těch výhrad, které jsme měli v tom roce 2002, což byl ten důvod. Pokud si 

pamatuji, tak oni se tehdy vyhrazovali trochu vůči nám a my vůči nim. Proto jsme vlastně 

upřednostnili spolupráci se sociální demokracií. No a s lidmi z Pro Kralupy a panem Beritem 

jsme již historicky předtím spolupracovali. Dokonce tehdy, když jsem kandidoval myslím ještě 

za Unii svobody, tak tam byl i pan Berit. Pojil nás tedy podobný pohled na město i politická 

minulost, kterou jsme za sebou měli. 

V roce 2009 byla radě města vyslovena nedůvěra a všichni její členové rezignovali. 

Následně bylo zvoleno nové vedení. Z jakého důvodu k tomu došlo? Bylo to způsobeno 

konfliktem dvou místostarostů? 

Bylo to i tím, to je pravda. Tehdy byla vlastně zvolena místostarostkou paní Šárka Drobná a tím 

druhým místostarostou byl pan Kyllar. Skutečně to bylo tak, že pan Kyllar, jak bych to tak řekl, 

byl velmi ambiciózní a spoustu věcí nedokázal domyslet. On nikdy předtím v komunální politice 

nepracoval, kdežto paní Šárka Drobná byla spíše takový ten marketingový a úřední typ. Došlo 

mezi nimi jednak ke sporu o kompetence a vůbec vlastně v celkovém pohledu na směřování 

města. Když se ta koalice rozpadla, tak to bylo dle mého pohledu, hlavně kvůli tomu tehdejšímu 

místostarostovi. Tam se ještě řešilo jeho napojení na nějaké developerské aktivity v Minicích 

a tak dále. Skončilo to tak, že on se tehdy vzdal mandátu na veřejném zasedání zastupitelstva 

a tím pádem se radikálně změnila i rada a vedení města. Potom se volilo nové vedení a já jsem 

byl znovu zvolený starostou a místo paní Drobné tam nastoupil pan Czechmann. 
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V nové radě města měla nově zastoupení také ODS. Proč jste se nyní rozhodli navázat 

spolupráci s touto stranou? 

Jednak se tam již trochu změnili lidi. Tehdy vlastně v tom původním starém vedení byl 

místostarostou pan Kasseckert a byla tam i jiná jména, která bych zřejmě vylovil v paměti, ale 

to není tak důležité. Myslím si, že s nástupem pana kolegy Lesáka tam vstoupil trochu jiný 

politik, takový pragmatičtější a dle mého názoru i charakternější než byly ty předchozí tváře. 

Proto jsme to byli schopni akceptovat a navázali s nimi spolupráci. Je to i o tom, že se to v té 

politice mění a jak jsem již říkal na začátku, tak hodně to záleží na lidech a jak si ti lidé sednou. 

V roce 2014 bylo součástí koalice také tehdy nové hnutí ANO 2011. Toto hnutí dokonce 

získalo 2 místa v městské radě. Od roku 2018 ale ANO v koalici není. Z jakého důvodu? 

Tato spolupráce Vám nevyhovovala? 

Tehdy ANO docela překvapilo v celostátní politice. Jelikož jsme my poměrně výrazně vyhráli, 

tak já jsem zvažoval, zda je do rady vezmu nebo nevezmu. Já jsem o tom ANO tehdy ani moc 

nevěděl. Byl jsem docela rád, že se do zastupitelstva dostaly nové tváře a tak jsem se vlastně 

s ODS domluvil, že bych byl rád, kdyby také šli s námi do rady města. Oni už ve volební kampani 

vystupovali s tím, že by mnohé věci ve městě změnili, takže jsem si říkal, proč se neotevřít nové 

politické straně a zároveň jsem chtěl, aby v té radě byli, což tedy potom ODS akceptovala. 

No a tak se vlastně dostali pánové do rady města a do vedení. My jsme tehdy jako STAN měli 

poměrně silnou politickou pozici, takže se mi podařilo je do té rady dostat. V těch dalších 

volbách již ODS co se týče výsledků poměrně posílila, takže jsme se při vytváření koalice 

dohodli, že už to tentokrát můžeme klidně zkusit bez nich. 

Zástupci ANO v rozhovorech naznačovali, že Nová Vlna je velmi úzce propojena 

se STAN. Tomáš Pekárek dokonce uvedl, že Nová Vlna byla v roce 2018 vytvořena 

za účelem vyšachovat ze hry hnutí ANO. Jaký na to máte názor? 

Můj názor je takový, že to je pravda, nebudu nic předstírat. Když jsme tehdy vytvářeli 

kandidátku STAN, tak jsme měli poměrně velký přetlak. Byl jsem moc rád, že se hlásili hlavně 

mladí a lidé, kteří byli hodně spojeni s děním ve městě, sportem a občanskými společnostmi. Já 

jsem jim tehdy říkal, že je tady možnost uspokojit pouze 21 zájemců, tak aby to zkusili a vytvořili 

nové sdružení. Všude jinde to existovalo, ve Velvarech vyhrálo nové sdružení, ve Veltrusech… 

Oni to skutečně pak utvořili a je pravda, že tam byli někteří lidé, kteří třeba i v minulosti 

kandidovali za nás. Pak ale šli svou vlastní cestou a bylo vidět, že třeba v těch posledních 
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volbách dokázali hodně oslovit ty voliče, třeba zrovna i přebrat Starostům a nezávislým nějaké 

hlasy. Na druhou stranu jsem rád, že se tady etabluje hnutí, kde jsou vlastně mladí lidé spojení 

se současným děním ve městě, to je fajn. 

Jaký máte názor na průběh předvolební kampaně v roce 2022? Došlo v této souvislosti 

mezi politickými subjekty k nějakým konfliktům či kontroverzím? Pokud ano, tak proč? 

Ono to zase samozřejmě souvisí s tím celostátním děním. Volební kampaně se každoročně 

zostřují, trochu i v Kralupech. Má to možná na svědomí i to, že se do volebních kampaní 

dostávají i lidé, kteří se na to dívají právě tou optikou, že když už volební kampaň, tak tak to 

musí být pořádně ostré, zaměřené na někoho, něco kritizovat, něco vytahovat a tak podobně. 

Není to úplně můj šálek kávy. My jsme první roky kandidovali v podstatě bez jakékoliv reklamní 

bombastické kampaně a taky to šlo. Teď už je ta doba prostě taková. Já se do toho příliš 

nezapojuji, což už bylo možná vidět i v těch posledních volbách. Mně se to moc nelíbí, ale doba 

je taková. 

Mezi lety 2018 a 2022 se počet hlasů STAN snížil téměř o 10 %. Z jakého důvodu k tomu 

podle Vás došlo? Měla na výsledek vliv celostátní situace? 

Určitě to tak bylo, celostátně jsme samozřejmě byli ovlivněni těmi kauzami, které byly v Praze 

na dopravním podniku a tak dále, takže to uškodilo Starostům a nezávislým celostátně. Myslím 

si, že se to objevilo i v Kralupech. Nevím, možná to bylo i změnou lídra, možná to bylo dané 

i nepovedenou kampaní. Nedokážu tak úplně odpovědět, ale myslím si, že v tom hodně hrála 

roli ta celostátní politika. 

Jak probíhala po volbách v roce 2022 koaliční jednání? Existovala mezi subjekty nějaká 

předběžná dohoda? 

Já si myslím, že neexistovala. Na tohle mohu těžko odpovídat, protože jsem vlastně v minulém 

období sice byl v zastupitelstvu, ale nebyl jsem ve vedení. Myslím si, že neexistovala nebo aspoň 

mi nikdo neřekl, že by to tak bylo. Myslím si, že to zase vyplynulo z toho, co jsem říkal předtím, 

že tady vždy spolupracovaly liberální a konzervativní hnutí, která mají podobné zaměření. 

Jak byste zhodnotil své funkční období starosty (2006 – 2018)? Co byste označil za svůj 

největší úspěch? Je zde něco, co se Vám naopak nepodařilo dle Vašich představ? 

My tady v podstatě od roku 1990 máme štěstí, že vedení města je takové kontinuální. Všichni si 

uvědomovali, že Kralupy potřebují městské centrum, které tady není, rozvíjet občanské 
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společnosti a vylepšit dopravní situaci. V tomto se prostě po celou dobu pokračovalo. Co mě 

asi nejvíc těší, že se stalo v době, kdy jsem byl starostou, je fakt, že se začalo hýbat s tím centrem 

města. Město ještě za pana Rynta vykupovalo majetek v centru města, ty staré továrny, pivovary 

a mlýny, které tady byly, s myšlenkou, že se centrum musí změnit a že ty majetky a pozemky jsou 

k tomu právě potřeba. Takže se vyčlenily peníze, které se vždy ukládaly na speciální účet, 

ke kterému mělo pověření pouze zastupitelstvo, a vlastně z těch peněz se pak právě kupovaly ty 

pozemky a přebudovávaly se všechny ty budovy. Poslední budovou byl právě pivovar, na kterém 

by se brzy mělo začít pracovat. To považuji za velký úspěch. A druhá věc, která se zdařila, byly 

povodně 2013. Myslím si, že ty jsme oproti těm v roce 2002 zdolali velmi dobře. Bylo to 

samozřejmě dané také tím, že jsme byli již poučeni, jak se v takové situaci máme chovat, ale 

myslím si, že důležitá byla i práce vedení města, úřadu, odborníků na různých odborech 

a nadšenců. Povodně se podařilo zvládnout a zase rychle nastartovat město na normální běžný 

život. To si myslím, že bylo fajn. No a pokud se něco nepodařilo, tak je to otázka toho obchvatu, 

která se vlastně táhne již od pana Rynta až po pana Lesáka přes celé to vedení. Obchvat je ale 

i otázka kraje a teď i občanských sdružení, které nám do toho hází vidle a žalují město a obce 

taky okolo. Když se bavíme s některými starosty v těch obcích okolo, tak je to už třetí generace 

starostů, kteří na to mají už třetí pohled. Já jsem se s těmi šestnácti, nebo kolik to bylo, během 

dvou let po těžkých dohodách domluvil na určité trase obchvatu, a když už jsem se domluvil, 

tak zase byly komunální volby a úplně se to tam změnilo. Když jsem se teď po nějaké době bavil 

s některými novými starosty, tak mě zase překvapili svým úžasně renesančním pohledem na to, 

kudy by ten obchvat měl vést. To je nekonečná cesta, která nikam nevede. Kraj prostě musí říct 

rázně, že je tady krajský územní plán a že to povede tudy. V tomto případě musí ta demokracie 

malinko ustoupit. Pak jsou různé drobné věci, které se nám úplně nepodařily. Například 

v souvislosti s výkupem toho majetku, který jsme tady chtěli v centru. Původní projekt podoby 

centra proto doznal určitých změn, ale to jsou spíše takové věci, které k tomu patří. Nemůžete 

mít ve všem stoprocentní úspěšnost. Musíte si udělat nějaké priority a ty vedlejší věci trošku 

upustit. 

Jaké jsou Vaše priority a cíle ve volebním období 2022 – 2026? 

Já teď mám na starosti školství a sociální věci a my tady teď řešíme poměrně závažnou věc, což 

je počet škol. Týká se to i okolních obcí, protože ty řeší velký problém, co s dětmi, které ukončí 

u nich na vesnických školách čtvrtý nebo pátý ročník, jelikož kralupské školy od šesté do deváté 

třídy jsou velmi naplněny. My bychom ty děti z širšího okolí měli někam zařadit. Bavíme se tedy 

o tom, jestli tady založit novou školu. Já v této souvislosti komunikuji se starosty a s řediteli 
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okolních škol. To je úkol, který teď máme před sebou. Jinak samozřejmě se pořád pracuje 

na tom centru města, o kterém jsem tady již hovořil. Toto volební období bychom měli 

to centrum města dokončit, ať už třeba tu pivovarskou budovu nebo rekonstrukci ulic Husova, 

Jungmannova, podchod pod dráhou a tak dále. Takže to jsou velké úkoly, které tady jsou. Vize 

města je taková, že se Kralupy během několika let rozrostou o takových tři až pět tisíc obyvatel, 

pokud tomu bude tedy nakloněna doba a pokud se budou prodávat pozemky a byty. Takže 

Kralupy, velmi dobře položené město na železnici s dobrou obslužností do Prahy 

a do průmyslových měst tady v okolí, se určitě budou zvětšovat a tím pádem tu budou i jiné cíle 

samosprávy. 

 


